
Innkalling 
av 

Kommunestyret 

Møtedato: 04.04.2019 
Møtestad: Nordhordlandshallen, kantina 
Møtetid: 12.00 - 20.00 

Eventuelle forfall må meldast til epost: Folkevalde@lindas.kommune.no
Varamedlemmer møter berre etter nærare avtale.  

 

Orienteringar: 
-Sjukefravær i 2018 v/Marianne Stople-HMT-rådgjevar 
-Service-prosjektet i Lindås kommune v/Silje Andvik Hoaas-kommunikasjonsleiar 

Sakliste 

Saknr Tittel 
016/19 Godkjenning av innkalling og saksliste  
017/19 Godkjenning av møteprotokoll – 21.02.2019 
018/19 Melding frå Kontrollutvalet - 04.04.2019  
019/19 Selskapskontroll - KIM AS 2018 - rapport om oppfølging  
020/19 Revidert Skisseprosjekt og romprogram Hall Ostereidet (562782)  
021/19 Godkjenning av planprogram for områdeplan Lonena, plan-ID 1263-201610  
022/19 Reguleringsplan Eikefet og Urdal - Steinbrot og deponi - Endring - 2.gongs handsaming - 

planID 1263-201107 
023/19 Godkjenning av avtale om tenestetilbod – Lindås kommune og Nordhordland 

lensmannsdistrikt 
024/19 Justering av selskapsavtale og stiftingsdokument for Bergen og Omland Havn IKS.  
025/19 Klage over vedtak - saksnr. 009/19 - Ekspropriasjon Kvassnesvegen (gnr. 188, bnr. 78) 

VERT ETTERSENDT 
026/19 Melding/orientering til kommunestyret 04.04.2019 

29. mars 2019

Astrid Aarhus Byrknes 
møteleiar 

 Tove Mette Arnø Fyllingen 
møtesekretær 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
016/19 Kommunestyret PS 04.04.2019 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Nora Gjerde 19/868 

Godkjenning av innkalling og saksliste 

Innkalling og saksliste vert godkjent 

Saksopplysningar: 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
017/19 Kommunestyret PS 04.04.2019 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Tove Mette Arnø Fyllingen 19/868 

Godkjenning av møteprotokoll 

Vedlegg:

Protokoll - Kommunestyret - 21.02.2019 

Møteprotokollen vert godkjent 

Saksopplysningar: 



 

Møteprotokoll 

for 

Kommunestyret 
 

Møtedato: 21.02.2019 

Møtestad: Nordhordlandshallen, kantina 

Møtetid: 12:00 - 16:30 

 

Orientering: 

Nedgravne renovasjonsløysingar ved NGIR IKS 

Lindås kommunestyre sender helsing og gratulerer Kongen vår hjarteleg med dagen. 

  
  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Nina Bognøy AP Varaordførar 

Dag Hugaas AP Medlem 

Hogne Brunborg AP Medlem 

Leidulv Brunborg AP Medlem 

Nina Stabell Øvreås FRP Medlem 

Andreas Dyngen Uavh Medlem 

Gro Anita Høgquist H Medlem 

Øystein Reidar Moldeklev FRP Medlem 

Karl Vågstøl H Medlem 

Ingrid J.Fjeldsbø H gjekk under sak 15/19 Medlem 

Olav Magnus Steinsland H Medlem 

Astrid Aarhus Byrknes KRF Ordførar 

Asle Hetlebakke KRF Medlem 

Leif Hosøy Sleire KRF Medlem 

Odd Leif Mjøs KRF Medlem 

Bent Risøy KRF Medlem 

Vetlemøy Wergeland KRF Medlem 

Sæbjørg Hageberg Kjeka KRF Medlem 

Malin Helene Knudsen KRF Medlem 

Anne Karin Angelskår Eknes KRF Medlem 

Anna K.Valle SP Medlem 

Jarle Vassdal SP Medlem 

Jørgen Herland SP Medlem 

Sveinung Toft V Medlem 

  
  

Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle 

Ståle Juvik Hauge AP Medlem 

Tove Linnea Brandvik AP Medlem 



Bjarte Vatnøy FRP Medlem 

May Eva Sandvik H Medlem 

Ingeborg Myksvoll SP Medlem 

Anita Bakken MDG Medlem 

Leif Erik Gullanger SV Medlem 

  

Frammøtte varamedlemmer: Parti Erstatter medlem 

Mette Marei Træland AP Tove Linnea Brandvik 

Espen Foseid Aakre AP gjekk under sak 15/19 Ståle Juvik Hauge 

Dan Olsen FRP Bjarte Vatnøy 

Henning Fyllingsnes H May Eva Sandvik 

Håkon Reigstad SP Ingeborg Myksvoll 

Trude Hosøy Andersen MDG Anita Bakken 

  
Følgjande frå administrasjonen møtte: 
Arne Eikefet-prosjektleiar, Eirik Schütz-kommuneadvokat, Hogne Haugsdal-ass.rådmann, Tove 
Mette Arnø Fyllingen-sekretær, Ørjan Raknes Forthun-rådmann 

 

   

Sakliste 

Saknr Tittel 
        

001/19 Godkjenning av innkalling og saksliste 

002/19 Godkjenning av møteprotokoll 

003/19 Melding frå kontrollutvalet 21.02.2019 

004/19 Årsmelding for kontrollutvalet 2018 

005/19 Klage på vedteken reguleringsplan - områdeplan for Alversund, del av gnr 137 og 138 - 
planid 1263-200902. 

006/19 Endring av vedtekter for Skulefritidsordning i Lindås kommune 

007/19 Trafikksituasjon Eikanger skule 

008/19 Rullering av handlingsplan for Kommunedelplan for idrett, aktivitet og friluftsliv 2016-
2024 - ny behandling 

009/19 Ekspropriasjon Kvassnesvegen 

010/19 Justering av kommunal planstrategi 

011/19 Etablering av «Utviklingsfond Knarvik» 

012/19 Val av sakkundig takstnemnd 

013/19 Søknad om fritak frå politiske verv 

014/19 Endring utval 

015/19 Melding/orientering til kommunestyret 21.02.2019 

  

  



001/19: Godkjenning av innkalling og saksliste 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent 

  21.02.2019 KOMMUNESTYRET 

Ingen merknader, samrøystes. 
 

KO - 001/19  VEDTAK: 
Innkalling og saksliste er godkjent 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

002/19: Godkjenning av møteprotokoll 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent 

   

21.02.2019 Kommunestyret 
Ingen merknader, samrøystes. 
 

KO - 002/19  VEDTAK: 
Møteprotokollen er godkjent 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

003/19: Melding frå kontrollutvalet 21.02.2019 

Kontrollutvalet sitt framlegg til vedtak 
Meldinga vert teke til orientering. 

21.02.2019 Kommunestyret 
Kontrollutvalet sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

KO - 003/19  VEDTAK: 
Meldinga er teke til orientering. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

004/19: Årsmelding for kontrollutvalet 2018 

Kontrollutvalet sitt framlegg til vedtak 
Kommunestyret tek årsmeldinga til orientering. 

21.02.2019 Kommunestyret 
Kontrollutvalet sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

KO - 004/19  VEDTAK: 
Kommunestyret tek årsmeldinga til orientering. 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 



005/19: Klage på vedteken reguleringsplan - områdeplan for Alversund, del av gnr 137 og 

138 - planid 1263-200902. 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
Plan- og miljøutvalet vedtek følgjande innstilling til Kommunestyret: 

I medhald av plan- og bygningslova § 12-12, jf § 1-9, tek Kommunestyret klagen på vedteken 
områdeplan for Alversund, K-sak 083/18, frå Statens vegvesen datert 20.12.2018 til følgje.  

For å ta klagen til følgje er plankart og føresegner endra i samsvar med punkt 1-13 slik det går fram 
av saksutgreiinga.  

Plankart datert 04.02.2019 og føresegner datert 28.01.2019 vert lagt til grunn for vedtaket.  

   

13.02.2019 Plan- og miljøutvalet 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

 

PM - 014/19  INNSTILLING: 
Plan- og miljøutvalet vedtek følgjande innstilling til Kommunestyret: 

I medhald av plan- og bygningslova § 12-12, jf § 1-9, tek Kommunestyret klagen på vedteken 

områdeplan for Alversund, K-sak 083/18, frå Statens vegvesen datert 20.12.2018 til følgje.  

For å ta klagen til følgje er plankart og føresegner endra i samsvar med punkt 1-13 slik det går fram av 

saksutgreiinga.  

Plankart datert 04.02.2019 og føresegner datert 28.01.2019 vert lagt til grunn for vedtaket.  

 

21.02.2019 Kommunestyret 
Innstillinga frå plan- og miljøutvalet vart samrøystes vedteke. 
 

KO - 005/19  VEDTAK: 
I medhald av plan- og bygningslova § 12-12, jf § 1-9, tek Kommunestyret klagen på vedteken 

områdeplan for Alversund, K-sak 083/18, frå Statens vegvesen datert 20.12.2018 til følgje.  

For å ta klagen til følgje er plankart og føresegner endra i samsvar med punkt 1-13 slik det går fram av 

saksutgreiinga.  

Plankart datert 04.02.2019 og føresegner datert 28.01.2019 vert lagt til grunn for vedtaket.  

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

006/19: Endring av vedtekter for Skulefritidsordning i Lindås kommune 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
Vedtektene for Skulefritidsordning i Lindås kommune blir justert med følgjande endring i § 5: 
Foreldrebetaling: Elevar på 5.-7. trinn med omfattande behov for tilsyn er fritatt for 
foreldrebetaling. 

   



12.02.2019 Levekårsutvalet 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 

LE - 009/19  INNSTILLING: 
Vedtektene for Skulefritidsordning i Lindås kommune blir justert med følgjande endring i § 5: 

Foreldrebetaling: Elevar på 5.-7. trinn med omfattande behov for tilsyn er fritatt for foreldrebetaling. 

 

21.02.2019 Kommunestyret 
Innstillinga frå levekårsutvalet vart samrøystes vedteke. 
 

KO - 006/19  VEDTAK: 
Vedtektene for Skulefritidsordning i Lindås kommune blir justert med følgjande endring i § 5: 

Foreldrebetaling: Elevar på 5.-7. trinn med omfattande behov for tilsyn er fritatt for foreldrebetaling. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

007/19: Trafikksituasjon Eikanger skule 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
Kommunestyret vedtek å setje av 2,5 millionar kroner til trafikksikringstiltak ved Eikanger skule.  

11.02.2019 Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 
Orientering til saka v/Inger Marie Jordal- prosjektleiar Drift eigedom 
Ingen merknader. 
 

RMNF - 004/19  UTTALE: 
Ingen merknader. 

 

12.02.2019 Levekårsutvalet 
Orientering til saka v/Inger Marie Jordal-prosjektleiar drift Eigedom 
 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

LE - 007/19  UTTALE: 
     Kommunestyret vedtek å setje av 2,5 millionar kroner til trafikksikringstiltak ved Eikanger skule.  

 

14.02.2019 Formannskapet 
Prosjektleiar Inger-Marie Jordal orienterte. 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

FO - 006/19  INNSTILLING: 
Kommunestyret vedtek å setje av 2,5 millionar kroner til trafikksikringstiltak ved Eikanger skule. 

Midlane vert å belasta disposisjonsfondet. 

21.02.2019 Kommunestyret 
Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 
 

KO - 007/19  VEDTAK: 
Kommunestyret vedtek å setje av 2,5 millionar kroner til trafikksikringstiltak ved Eikanger skule.  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 



008/19: Rullering av handlingsplan for Kommunedelplan for idrett, aktivitet og friluftsliv 

2016-2024 - ny behandling 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kommunestyret vedtek følgjande justeringar i Kommunedelplan for idrett, aktivitet og friluftsliv 
2016-2024, handlingsplan  
 

· Punktet om årleg støtte til administrativ stilling i Lindås idrettsråd vert tatt ut då det pr i dag 
ikkje er ønskje frå idrettsrådet om å delta i finansiering av ein slik stilling.  

 
· Tiltaket om årleg samhandlingskonferanse for idrett, oppvekst, Salto, Frivilligsentral, 

ungdomsklubber m fl har ikkje vore gjennomført. Samhandling mellom dei ulike aktørane må 
avklarast som del av organiseringa av Alver kommune. Rådmann sitt framlegg er at denne 
oppgåva vert overført Alver kommune 

 
· Det er ikkje avsett midlar til å møte eventuelle nye miljøkrav knytt til kunstgrasbaner med 

gummigranulat. Saka teke opp i samband med økonomiplan våren 2019.  

 
· Avsnitt 10 langtidsprogram – pkt 8, «11ar kunstgras Alversund», endres til «…val av plassering 

vert gjort i ny kommunedelplan for Knarvik-Alversund»  

 
· Seim skyttarlag sitt prosjekt 15 m innandørs miniatyrbane på Lona skytebane vert tatt inn 

som nytt punkt 5 i handlingsprogrammet. Skyttarlaget har planlagt oppstart for 
byggjearbeidet hausten 2019.S 

 

Søknad om spelemidlar er sendt med atterhald om at prosjektet vert tatt inn i 
handlingsprogrammet i rulleringa av idrettsplanen. Eventuelt kommunalt tilskot til prosjektet 
vert å koma attende til i arbeid med økonomiplanen 

   

06.02.2019 Ungdomsrådet 
 
UR - 005/19  UTTALE: 
Ungdomsrådet har ingen merknad.  

 

11.02.2019 Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 
Orientering til saka v/Eileen Feste - kst.einingsleiar Kultur 
Ingen merknader. 
 

RMNF - 003/19  UTTALE: 
Ingen merknader. 

 

12.02.2019 Levekårsutvalet 
Orientering til saka v/Eileen Feste - kst. kultursjef 
 



Framlegg frå Ø. Moldeklev-Frp: 
Saka vert utsett i samråd med Idrettsrådets ønskjer, ref brev frå leiar Maren K. S. Svendsen 
13.02.2019.  «Lindås Idrettsråd kan ikkje sjå at rulleringa av idrettsplanen er sendt ut i god tid slik at 
lag og klubbar i Lindås kommune som er underliggande organisasjoner av Lindås Idrettsråd har fått 
moglegheiter til å gje innspel/endringar til planen». 
 

Framlegget fekk 1 røyst og fall (Ø. Moldeklev-Frp) 
 

Framlegg frå A. Hetlebakke-Krf: 
Rådmannen sitt framlegg med endring i siste setning:  "..vert å koma attende til i samband med 
handsaminga av 1. kvartalsrapport". 
Framlegget vart samrøystes vedteke 
 

 

LE - 003/19  UTTALE: 
     Kommunestyret vedtek følgjande justeringar i Kommunedelplan for idrett, aktivitet og friluftsliv 

2016-2024, handlingsplan  

 

· Punktet om årleg støtte til administrativ stilling i Lindås idrettsråd vert tatt ut då det pr i dag 

ikkje er ønskje frå idrettsrådet om å delta i finansiering av ein slik stilling.  

 

· Tiltaket om årleg samhandlingskonferanse for idrett, oppvekst, Salto, Frivilligsentral, 

ungdomsklubber m fl har ikkje vore gjennomført. Samhandling mellom dei ulike aktørane må 

avklarast som del av organiseringa av Alver kommune. Rådmann sitt framlegg er at denne 

oppgåva vert overført Alver kommune 

 

· Det er ikkje avsett midlar til å møte eventuelle nye miljøkrav knytt til kunstgrasbaner med 

gummigranulat. Saka teke opp i samband med økonomiplan våren 2019.  

 

· Avsnitt 10 langtidsprogram – pkt 8, «11ar kunstgras Alversund», endres til «…val av plassering 

vert gjort i ny kommunedelplan for Knarvik-Alversund»  

 

· Seim skyttarlag sitt prosjekt 15 m innandørs miniatyrbane på Lona skytebane vert tatt inn som 

nytt punkt 5 i handlingsprogrammet. Skyttarlaget har planlagt oppstart for byggjearbeidet 

hausten 2019.S 

 

Søknad om spelemidlar er sendt med atterhald om at prosjektet vert tatt inn i 

handlingsprogrammet i rulleringa av idrettsplanen. Eventuelt kommunalt tilskot til prosjektet 

vert å koma attende til i i samband med handsaminga av 1. kvartalsrapport. 

 

14.02.2019 Formannskapet 
Framlegg frå A. Hetlebakke-Krf: 
Rådmannen sitt framlegg med endring i siste setning:  "..vert å koma attende til i samband med 
handsaminga av 1. kvartalsrapport". 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 



 

 

FO - 007/19  INNSTILLING: 
Kommunestyret vedtek følgjande justeringar i Kommunedelplan for idrett, aktivitet og 

friluftsliv 2016-2024, handlingsplan  
 

· Punktet om årleg støtte til administrativ stilling i Lindås idrettsråd vert tatt ut då det pr i dag 

ikkje er ønskje frå idrettsrådet om å delta i finansiering av ein slik stilling.  

 

· Tiltaket om årleg samhandlingskonferanse for idrett, oppvekst, Salto, Frivilligsentral, 

ungdomsklubber m fl har ikkje vore gjennomført. Samhandling mellom dei ulike aktørane må 

avklarast som del av organiseringa av Alver kommune. Rådmann sitt framlegg er at denne 

oppgåva vert overført Alver kommune 

 

· Det er ikkje avsett midlar til å møte eventuelle nye miljøkrav knytt til kunstgrasbaner med 

gummigranulat. Saka teke opp i samband med økonomiplan våren 2019.  

 

· Avsnitt 10 langtidsprogram – pkt 8, «11ar kunstgras Alversund», endres til «…val av plassering 

vert gjort i ny kommunedelplan for Knarvik-Alversund»  

 

· Seim skyttarlag sitt prosjekt 15 m innandørs miniatyrbane på Lona skytebane vert tatt inn som 

nytt punkt 5 i handlingsprogrammet. Skyttarlaget har planlagt oppstart for byggjearbeidet 

hausten 2019.S 

Søknad om spelemidlar er sendt med atterhald om at prosjektet vert tatt inn i 

handlingsprogrammet i rulleringa av idrettsplanen. Eventuelt kommunalt tilskot til prosjektet 

vert å koma attende til i samband med handsaminga av 1. kvartalsrapport. 

 

21.02.2019 Kommunestyret 
Framlegg frå Ø.Moldeklev-Frp: 
Saka vert utsett i samråd med Idrettsrådets ønskjer, ref brev frå leiar Maren K. S. Svendsen 
13.02.2019.  «Lindås Idrettsråd kan ikkje sjå at rulleringa av idrettsplanen er sendt ut i god tid slik at 
lag og klubbar i Lindås kommune som er underliggande organisasjoner av Lindås Idrettsråd har fått 
moglegheiter til å gje innspel/endringar til planen». 
 
Framlegget fekk 3 røyster og fall (Ø.Moldeklev-Frp, N.Øvreås-Frp og D.Olsen-Frp) 
 
Innstillinga frå formannskapet vart vedteke mot 2 røyster (Ø.Moldeklev-Frp og D.Olsen-Frp) 
 

KO - 008/19  INNSTILLING: 
Kommunestyret vedtek følgjande justeringar i Kommunedelplan for idrett, aktivitet og 

friluftsliv 2016-2024, handlingsplan  
 

· Punktet om årleg støtte til administrativ stilling i Lindås idrettsråd vert tatt ut då det pr i dag 

ikkje er ønskje frå idrettsrådet om å delta i finansiering av ein slik stilling.  

 



· Tiltaket om årleg samhandlingskonferanse for idrett, oppvekst, Salto, Frivilligsentral, 

ungdomsklubber m fl har ikkje vore gjennomført. Samhandling mellom dei ulike aktørane 

må avklarast som del av organiseringa av Alver kommune. Rådmann sitt framlegg er at 

denne oppgåva vert overført Alver kommune 

 

· Det er ikkje avsett midlar til å møte eventuelle nye miljøkrav knytt til kunstgrasbaner med 

gummigranulat. Saka teke opp i samband med økonomiplan våren 2019.  

 

· Avsnitt 10 langtidsprogram – pkt 8, «11ar kunstgras Alversund», endres til «…val av 

plassering vert gjort i ny kommunedelplan for Knarvik-Alversund»  

 

· Seim skyttarlag sitt prosjekt 15 m innandørs miniatyrbane på Lona skytebane vert tatt inn 

som nytt punkt 5 i handlingsprogrammet. Skyttarlaget har planlagt oppstart for 

byggjearbeidet hausten 2019.S 

Søknad om spelemidlar er sendt med atterhald om at prosjektet vert tatt inn i 

handlingsprogrammet i rulleringa av idrettsplanen. Eventuelt kommunalt tilskot til 

prosjektet vert å koma attende til i samband med handsaminga av 1. kvartalsrapport. 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

009/19: Ekspropriasjon Kvassnesvegen 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
 

1. Med den grunngjeving som kjem fram av saksframstillinga, vedtar kommunestyret med 
heimel i plan- og bygningsloven § 16-2 å ekspropriere nødvendig grunn og rettar frå dei i 
saksframstillinga omtalte eigedomar i Lindås kommune, matrikulert som gnr 188 bnr 358, 
gnr 188 bnr 318, gnr 188 bnr 78 og gnr 188 bnr 346, til gjennomføring av 
områdereguleringsplan «ID 1263 201002, områdeplan for Knarvik Sentrum» og 
detaljreguleringsplan «ID 1263 201702, E39 Knarvik sentrum, oval rundkjøyring» i henhold 
til reguleringsplankart og reguleringsføresegn for utbygging av Kvassnesvegen.   

 

2. Kommuneadvokaten gis fullmakt til å påstevne skjønn ved Bergen tingrett til fastsetjing av 
full erstatning for erverv av grunn og rettar. 

 

3. Kommuneadvokaten gis fullmakt til å søke Fylkesmannen i Hordaland om å 
førehandstiltre areala i medhold av oreigningsloven § 25. 

………………………… 

   

14.02.2019 Formannskapet 
Bjarte Vatnøy-Frp stllde spørsmål om habilitet i saka. Formannskapet gorde samrøystes vedtak om at 
han er inhabil jf.forvalt.l. § 6 a, B.Vatnøy deltok difor ikkje i denne saka. Andreas Dyngen møtte som 
vara. 
Orientering til saka ved prosjektleiar Arne Eikefet og kommuneadvokat Eirik Schutz 



Rådmannen  sitt framlegg vart vedteke mot 2 røyster (A.Dyngen-Uavh og N.Øvreås-Frp) 
  

 

FO - 016/19  INNSTILLING: 
 

1. Med den grunngjeving som kjem fram av saksframstillinga, vedtar kommunestyret med 

heimel i plan- og bygningsloven § 16-2 å ekspropriere nødvendig grunn og rettar frå dei i 

saksframstillinga omtalte eigedomar i Lindås kommune, matrikulert som gnr 188 bnr 358, 

gnr 188 bnr 318, gnr 188 bnr 78 og gnr 188 bnr 346, til gjennomføring av 

områdereguleringsplan «ID 1263 201002, områdeplan for Knarvik Sentrum» og 

detaljreguleringsplan «ID 1263 201702, E39 Knarvik sentrum, oval rundkjøyring» i henhold 

til reguleringsplankart og reguleringsføresegn for utbygging av Kvassnesvegen.   
 

2. Kommuneadvokaten gis fullmakt til å påstevne skjønn ved Bergen tingrett til fastsetjing av 

full erstatning for erverv av grunn og rettar. 
 

3. Kommuneadvokaten gis fullmakt til å søke Fylkesmannen i Hordaland om å førehandstiltre 

areala i medhold av oreigningsloven § 25. 
………………………… 

21.02.2019 Kommunestyret 
Orientering ved prosjektleiar Arne Eikefet og kommuneadvokat Eirik Schütz  
Framlegg frå I.Fjeldsbø-H: 
Kommunestyret ber rådmannen gå i ny dialog med berørte partar for å oppnå ei frivillig løysing. 
kommunestyret meiner at ekspropriasjon er siste nødvendige utvei, og kan ikkje sjå at alle formar for 
å finne ei løysing i dette tilfelle er utprøvd. 
 
Framlegget frå I.Fjeldsbø fekk 7 røyster og fall (I.Fjeldsbø-H, A.Høgquist-H, H.Fyllingsnes-H, A.Dyngen-
uavh., D.Olsen-Frp, N.Øvreås-Frp og Ø.Moldeklev-Frp) 
 
Innstillinga frå formannskapet vart vedteke med 23 røyster. 
 

KO - 009/19  VEDTAK: 
1. Med den grunngjeving som kjem fram av saksframstillinga, vedtar kommunestyret med 

heimel i plan- og bygningsloven § 16-2 å ekspropriere nødvendig grunn og rettar frå dei i 

saksframstillinga omtalte eigedomar i Lindås kommune, matrikulert som gnr 188 bnr 358, 

gnr 188 bnr 318, gnr 188 bnr 78 og gnr 188 bnr 346, til gjennomføring av 

områdereguleringsplan «ID 1263 201002, områdeplan for Knarvik Sentrum» og 

detaljreguleringsplan «ID 1263 201702, E39 Knarvik sentrum, oval rundkjøyring» i henhold 

til reguleringsplankart og reguleringsføresegn for utbygging av Kvassnesvegen.   
 

2. Kommuneadvokaten gis fullmakt til å påstevne skjønn ved Bergen tingrett til fastsetjing av 

full erstatning for erverv av grunn og rettar. 
 

3. Kommuneadvokaten gis fullmakt til å søke Fylkesmannen i Hordaland om å førehandstiltre 

areala i medhold av oreigningsloven § 25. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 



 

010/19: Justering av kommunal planstrategi 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
· Kommunestyret justerer kommunal planstrategi slik det går fram i saka. 

     

12.02.2019 Levekårsutvalet 
Orientering til saka v/Hogne Haugsdal-ass.rådmann 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 

LE - 006/19  UTTALE: 
     Kommunestyret justerer kommunal planstrategi slik det går fram i saka. 

 

13.02.2019 Plan- og miljøutvalet 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

PM - 015/19  UTTALE: 
     Kommunestyret justerer kommunal planstrategi slik det går fram i saka. 

 

14.02.2019 Formannskapet 
Framlegg frå S.Toft-V: 
Planprogram områdeplan Lindås skal gjennomførast med oppstart mai 2019. 
 
Framlegget fekk 1 røyst (S.Toft-V) og fall. 
 
Rådmannen sitt framlegg vart vedteke mot 1 røyst (S.Toft-V) 
 

FO - 014/19  INNSTILLING: 
Kommunestyret justerer kommunal planstrategi slik det går fram i saka. 

 

21.02.2019 Kommunestyret 
Orientering ved Hogne Haugsdal-ass.rådmann. 
Framlegg frå S.Toft-V: 
Planprogram områdeplan Lindås skal gjennomførast med oppstart mai 2019. 
 
Framlegget fekk 2 røyster (S.Toft-V og A.Dyngen-uavh.) og fall. 
 
Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 
 
Fellesframlegg: 
Som innstillinga i formannskapet med følgjande tillegg: 
Kommunestyret ynskjer at det skal verta gjennomførd ein moglegheitsstudie for Lindås bygda i 2019.  
Plan- og miljøutvalet vert styringsgruppe. 
 
Fellesframlegget vart  samrøystes vedteke. 
 

KO - 010/19  VEDTAK: 
Kommunestyret justerer kommunal planstrategi slik det går fram i saka. 

Kommunestyret ynskjer at det skal verta gjennomførd ein moglegheitsstudie for Lindås-bygda i 2019.  

Plan- og miljøutvalet vert styringsgruppe. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 



 

011/19: Etablering av «Utviklingsfond Knarvik» 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
 

1. Det vert oppretta eit fond knytt til planlegging og gjennomføring av områdeplan for 
Knarvik sentrum. Fondet får namnet «Utviklingsfond Knarvik», og alle innbetalingar frå 
utbyggingsavtalar knytt til gjennomføring av områdeplan Knarvik sentrum blir sett av på 
fondet. 

2. Rådmannen får fullmakt til å nytte avsette midlar i fondet til å finansiere 
investeringsprosjekt (planlegging og gjennomføring) av tiltak for å innfri rekkefølgjekrav i 
områdeplanen. 

3. Rådmannen rapporterer status på «Utviklingsfond Knarvik» (innbetalingar og bruk) fast i 
kvart formannskapsmøte  under orienteringssaka, i tillegg til skriftlig rapportering per 1. 
kvartal, 2. tertial og per årsslutt.  

………………………… 

   

 14.02.2019 FORMANNSKAPET 

Ass.rådmann Hogne Haugsdal orienterte. 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

FO - 015/19  INNSTILLING: 
 

1. Det vert oppretta eit fond knytt til planlegging og gjennomføring av områdeplan for Knarvik 

sentrum. Fondet får namnet «Utviklingsfond Knarvik», og alle innbetalingar frå 

utbyggingsavtalar knytt til gjennomføring av områdeplan Knarvik sentrum blir sett av på 

fondet. 

2. Rådmannen får fullmakt til å nytte avsette midlar i fondet til å finansiere 

investeringsprosjekt (planlegging og gjennomføring) av tiltak for å innfri rekkefølgjekrav i 

områdeplanen. 

3. Rådmannen rapporterer status på «Utviklingsfond Knarvik» (innbetalingar og bruk) fast i 

kvart formannskapsmøte  under orienteringssaka, i tillegg til skriftlig rapportering per 1. 

kvartal, 2. tertial og per årsslutt.  

21.02.2019 Kommunestyret 
Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 
 

KO - 011/19  VEDTAK: 
1. Det vert oppretta eit fond knytt til planlegging og gjennomføring av områdeplan for Knarvik 

sentrum. Fondet får namnet «Utviklingsfond Knarvik», og alle innbetalingar frå 

utbyggingsavtalar knytt til gjennomføring av områdeplan Knarvik sentrum blir sett av på 

fondet. 

2. Rådmannen får fullmakt til å nytte avsette midlar i fondet til å finansiere 

investeringsprosjekt (planlegging og gjennomføring) av tiltak for å innfri rekkefølgjekrav i 

områdeplanen. 

3. Rådmannen rapporterer status på «Utviklingsfond Knarvik» (innbetalingar og bruk) fast i 

kvart formannskapsmøte  under orienteringssaka, i tillegg til skriftlig rapportering per 1. 

kvartal, 2. tertial og per årsslutt.  

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 



 

012/19: Val av sakkundig takstnemnd 

Valnemnda sitt framlegg til vedtak: 
Sakkundig nemnd: 

Leiar:                                               personleg vara: 
Nestleiar:                                         personleg vara: 
Medlem:                                        personleg vara: 
 
Klagenemnd for eigedomsskatt: 
 
Nestleiar:                                        personleg vara: 
 

 

21.02.2019 Kommunestyret 
Samrøystes innstilling frå valnemnda: 
Sakkundig takstnemnd: 
Leiar: Leidulv Brunborg                   personleg vara: Håkon Reigstad  
Nestleiar: Ingrid Fjeldsbø                personleg vara: Margunn Sellevoll  
Medlem: Helge Fjellanger               personleg vara: Dan Olsen 
Klagenemnd eigedomsskatt: 
Nestleiar: Egil-Magnar Eidsnes       personleg vara: Anne Julie Hetland  
 
Innstillinga frå valnemnda vart samrøystes vedteke. 
 

 

KO - 012/19  VEDTAK: 
Sakkundig takstnemnd: 
Leiar: Leidulv Brunborg                    personleg vara: Håkon Reigstad  

Nestleiar: Ingrid Fjeldsbø                personleg vara: Margunn Sellevoll  

Medlem: Helge Fjellanger              personleg vara: Dan Olsen 

 

Klagenemnd eigedomsskatt: 
Nestleiar: Egil-Magnar Eidsnes          personleg vara: Anne Julie Hetland  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

013/19: Søknad om fritak frå politiske verv 

Valnemnda sin innstilling vert lagt fram i møtet 
 

21.02.2019 Kommunestyret 
Samrøystes innstilling frå valnemnda: 
Ingeborg Myksvoll får fritak frå politiske verv ut kommunestyreperioden. 
Formannskapet er vald med ny 2 vararep.for SP : Håkon Reigstad 
Levekårsutvalet er vald med fylgjande endring : Håkon Reigstad går inn som fast medlem for SP. 
Fellessnemnda - 3.vararep. SP: Håkon Reigstad 
Kommunal representant, medlem, i SU ved Seim skule :Laila Bjørge  
 

Innstillinga frå valnemnda vart samrøystes vedteke. 
 



 

KO - 013/19  VEDTAK: 
Ingeborg Myksvoll får fritak frå politiske verv ut kommunestyreperioden. 

Formannskapet er vald med ny 2 vararep.for SP : Håkon Reigstad 

Levekårsutvalet er vald med fylgjande endring : Håkon Reigstad går inn som fast medlem for SP. 

Fellessnemnda - 3.vararep. SP: Håkon Reigstad 

Kommunal representant i SU ved Seim skule :Laila Bjørge  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

014/19: Endring utval  

Valnemnda sin innstilling vert lagt fram i møtet 

   

21.02.2019 Kommunestyret 
Samrøystes innstilling frå valnemnda: 
Plan- og Miljøutvalet er vald med fylgjande endring 
Varamedlem H: 
1. Anne Julie Hetland 
2. Henning Fyllingsnes 
3. Irene Hordneland 
4. Pål Børslid 
5. Tom Erstad 
Levekårsutvalet er vald med følgjande endring: 
Varamedlem H: 
1. Henning Fyllingsnes 
2. Anne Julie Hetland 
3. Irene Hodneland 
4. Pål Bårslid 
5. Tom Erstad 
Klagenemnd er vald med følgjande endring: 
Medlem: 
Anita Høgquist. 
Samarbeidsutvalet Juvikstølen bhg. 
Medlem: Ingrid Fjeldsbø 
Valnemnda sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

KO - 014/19  VEDTAK: 
Plan- og Miljøutvalet er vald med fylgjande endring 

Varamedlem H: 

1. Anne Julie Hetland 

2. Henning Fyllingsnes 

3. Irene Hordneland 

4. Pål Børslid 

5. Tom Erstad 

 

Levekårsutvalet er vald med følgjande endring: 

Varamedlem H: 

1. Henning Fyllingsnes 

2. Anne Julie Hetland 

3. Irene Hodneland 

4. Pål Bårslid 

5. Tom Erstad 

 



Klagenemnd er vald med følgjande endring: 

Medlem: 

Anita Høgquist. 

 

Samarbeidsutvalet Juvikstølen bhg. 
Medlem: Ingrid Fjeldsbø 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

015/19: Melding/orientering til kommunestyret 21.02.2019 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
Meldinga vert teke til orientering. 

   

21.02.2019 Kommunestyret 
Økonomi og investering går ut 

 Kva skjer i Knarvik? ved ass.rådmann Hogne Haugsdal 

 Alver kommune - status ved programansvarleg Ørjan Raknes Forthun 
 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

KO - 015/19  VEDTAK: 
Meldinga er teke til orientering. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
018/19 Kommunestyret PS 04.04.2019 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Tove Mette Arnø Fyllingen 17/911 

Melding frå Kontrollutvalet - 04.04.2019 

Vedlegg:
2019 03 13 Møteutskrift - Lindås kontrollutval 

Kontrollutvalet sitt framlegg til vedtak 
Meldinga vert teke til orientering. 

Saksopplysningar: 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 



@]uNS KOMMUNe

KONTROLLUTVALET I LINDÅS KOMMUNE
MØTE UTSKRIFT

Møte:
Stad:

Tilstade:

Forfall:

Innkalla:

13. mars 2019 kl. 09.00 -- 11.45
Lindås radhus - formannskapssalen

Leif Erik Gullanger (leiar), Rolf Henning Hegland (nestleiar), Kåre Mestad
(vara for Kåre Helge Østrem), Anne Kristin Tanning (medlem) og Sissel
Bjørke (vara for Rebecca Duesund Fjeldsbø)

Rebecca Duesund Fjeldsbø og Kåre Helge Østrem

Radmann rjan Raknes Forthun til sak 15-16/19

Frå revisjonen:

Sekretær: Øivind Olsnes

11/19 Godkjenning av innkalling og sakliste

Behandlin i mote:

Framle til vedtak:
Innkalling og saksliste er godkjent

Samrø stes vedtak:
Innkalling og saksliste er godkjent

12/19 Godkjenning av møteutskrift frå sist møte

Saksvedlegg:
Møteutskrift frå møte den 23.01.2019

Behandlin i mote:

Fram/e til vedtak:
Møteutskrift frå møte den 23.01.2019 er godkjent

Samrø stes vedtak:
Møteutskrift frå møte den 23.01.2019 er godkjent

Møteutskrift kontrollutvalet 13.03.2019 Lindås kommune Side l av totalt 8
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13/19 Skriv og meldingar:

Saksvedlegg:
a) Nordhordland kemnerkontor - Arsrapport for 2018
b) Skatteetaten, 12. 02.2019 Kontrollrapport 2018 vedkomande skatteoppkrevjaren for Lindås, Meland,

Modalen, Osterøy og Radøy kommunar
c) Oppsummering vedtak kontrollutvala innkjop av revisjonstenester
d) Lindås kommunestyre, vedtak sak 004/19 - arsmelding frå KU

Behandlin i mote:

Framle til vedtak:
Kontrollutvalet tek skriv og meldingar til orientering

Samrø stes vedtak:
Kontrollutvalet tek skriv og meldingar til orientering

14/19 Orientering frå rådmannen om utfordringar vedkomande framtidig økonomi for
Lindås  /  Alver kommune

Saksvedlegg:

Saksa l snin ar:
Kontrollutvalet ønskjer å få ei orientering om utfordringar vedkomande framtidig
økonomi (drift og investeringar) for Lindås/Alver kommune.

Rådmannen er innkalla til møtet, og vil gje ei orientering om si vurdering av ulike
utfordringar vedkomande den framtidige økonomien.

Behandlin i mote:
Radmann rjan Raknes Forthun orienterte om saka der mellom anna folgjande vart
informert om:

•

•
•
•
•
•

Dokument vedkomande konsolidering av økonomiplanane for
Radøy, Meland og Lindås
Føringar som er lagt til grunn for felles økonomiplanar
Årsaker til reduksjon av inntekter frå 2019 til 2020
Forventa folketalsutvikling - innverknad pa inntektene
Netto finansutgifter - vil auke i åra framover
Bortfall av eigedomsskatt på verk og bruk (130 mill)- utfasing over 7 år-
usikker kompensasjon

Rådmannen svmie på spørsmål frå utvalet

Framle til vedtak:
Kontrollutvalet takkar for orienteringa og tek informasjonen til vitande

Samrø stes vedtak:
Kontrollutvalet takkar for orienteringa og tek informasjonen til vitande

Møteutskrift kontrollutvalet 13.03.2019 Lindås kommune Side 2 av totalt 8
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15/19 Orientering vedkomande status symjeopplæring

Saksvedlegg:

Sakso l snin ar:
Under sak 09/18 fekk kontrollutvalet i møte den 31.01.2018 ei  orientering om Lindås
kommune si oppfylling av krava til symjeopplæring for elevane i grunnskulen

Kommunalsjef for oppvekst Kristin Moe møtte i saka og orienterte status på området.
Folgjande vart mellom anna opplyst:

•
•

•
•
•
•

Status for symjeopplæringa ved ulike skular - er variasjonar mellom skulane
Alle barneskulane tilbyr symjeopplæring for elevane - Lindås barneskule er
dårlegast stilt
Er fokus på elevar med størst behov
Kommunen gjennomfører den obligatoriske kartleggingsproven etter 4. klasse
Ønskjer eit meir likeverdig tilbod - mal om å nå kompetansemåla for alle
Behov for å prioritere tid og ressursar på ein annan måte neste skuleår.
Det vil verte gjennomfort tiltak for dette.

Det vart svart pa sporsmal fr% kontrollutvalet og i mote gjort slik
Samro stes vedtak:
Kontrollutvalet takkafor orienteringa og tek den til etterretning.
Saka vert å følgje opp for levekårsutvalet.

I møte den 23.01.2019 vart det sett fram ønskje frå kontrollutvalet om å få ein
oppdatert status for symjeoppleringa i Lind&s kommune.

Rådmannen er derfor innkalla og vil gje ei orientering om status for saka.

Behandlin i mote:

Radmann rjan Raknes Forthun orienterte om saka der mellom anna folgjande vart
omtala:

• Det er no gjort ei omprioritering for å få likare «bassengtid» for alle skular
• Det er under arbeid ein rutinebeskrivelse for å sikre at ein oppfyller sentrale

retningsliner/nasjonale krav med lik praksis ved alle skular

Rådmannen svmie på spørsmål frå utvalet.

Framle til vedtak:
Kontrollutvalet takkar for orienteringa og tek informasjonen til vitande

Samrø stes vedtak:
Kontrollutvalet takkar for orienteringa og tek informasjonen til vitande

Møteutskrift kontrollutvalet 13.03.2019 Lindås kommune Side 3 av totalt 8



j uNDAS KOMMUNe

16/19 Selskapsrevisjon KIM AS 2018 - rapport om oppfølging

Saksvedlegg:
• Oppfølging av selskapskontroll Deloitte 2018 - Kontrollutvalet 13. mars 2019
• Styrearbeid rsplan 2019
• Styreevaluering
• Styreinstruks og habilitet KIM AS
• Arsplan 2019
• Personalhandbok vers j on 19.11.2018

Saksa l snin ar:
Deloitte utarbeida i 2018 ein selskapsrevisjonsrappmi orn Knarvik Industri og
Miljø AS (KIM AS).

Rapporten vart handsam av KU den 6. juni 2018 med slik
Sarnrø stes vedtale
Kontrollutvalet ser det som viktig at rapporten sine tilrådingar vert følgt opp
av formannskapet ved ordførar. Kontrollutvalet onskjer @følgje opp
selskapskontrollen og  status for administrasjon sitt arbeid med tilr@dingane
på møte i kontrollutvalet i november 2018.

Rapp mien vali etterpå handsama av kommunestyret i Lindås ( sak 03 7 /18)
med slik

Vedtak i kommunes ret:
Kommunestyret ser det som viktig at rapporten sine tilrådingar vert følgt opp
av formannskapet ved ordførar.  Kommunestyret ber kontrollutvaletfølgje opp
att tiltak i rapporten vert sett i verk.

Dagleg leiar i KIM AS har på bakgrunn av førespurnad frå sehetariatet sendt ein
fyldig rapport om kva tiltak som er sett i verk for å rette opp dei tilhøve som Deloitte
papeika, og tilrdde gjennomfort tiltak av i selskapskontrollen av KIM AS.

Dagleg leiar i KIM AS kan ikkje delta kontrollutvalsmøte. Saka er derfor lagt fram
med grunnlag av den skriftlege tilbakemeldinga.

Morgan Taule overtok som ny dagleg leiar i KIM AS i februar 2018. Saman med
styret har han hatt fokus på oppfølging av tilrådingane som vart gjevne av Deloitte.

Av rapporten framgar det at ulike tilrådde tiltak vedkomande styret og dagleg leiar/
selskapet sitt ansvar er sett i verk og gjennomfort. Dette syner at selskapskontrollen
har vore eit godt middel for å utvikle selskapet sitt styringsverktøy og ansvar.

Behandlin i mote:

Styret si vurdering av orn KIM AS er omfatta av lov om off. anskaffingar og off. lova
vart drofta.
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Framle til vedtak:
Kontrollutvalet meiner at KIM AS har følgd opp ulike tilrådingar i selskapskontrollen
på ein god måte. Kontrollutvalet er særs nøgd med at det er utarbeida ulike nye rutinar
og at det på kmi tid er utført eit godt arbeid for å følgje opp tilrådde tiltak i rapporten.

Kontrollutvalet tek tilbakemelding frå KIM AS til etterretning, og sender rapport med
vedlegg til kommunestyret til orientering.

Samrø stes vedtak:

Kontrollutvalet meiner at KIM AS har følgd opp ulike tilrådingar i selskapskontrollen
på ein god måte. Kontrollutvalet er særs nøgd med at det er utarbeida ulike nye rutinar
og at det på kmi tid er utført eit godt arbeid for å følgje opp tilrådde tiltak i rapporten.

Kontrollutvalet tek tilbakemelding frå KIM AS til etterretning, og sender rapport med
vedlegg til kommunestyret til orientering.

Kontrollutvalet oppmodar KIM AS å vurdere nærmare om selskapet er unnateke
offentleglova og lov om offentleg innkjøp.

17 /19 Orientering om høyring vedkomande ny forskrift for kontrollutvalg- og revisjon

Saksvedlegg:
• Kommunal- og moderniseringsdepartement, Horingsbrev dat. 31.01.2019

ny kontrollutvalgs- og revisjonsforskrift
• Horingsnotat om ny kontrollutvalgs- og revisjonsforskrift, datert januar 2019
• Ny komunelov - 2018, utdrag del 7. Eigenkontroll

Saksa l snm ar:
Stortinget vedtok ei ny kommunelov i 2018. Lova skal tre i kraft 01.01.2020, ved
første konstituerande kommune- eller fylkestingsmøte etter kommunevalet 2019.

Ulike forskrifter til lova er under revisjon.

Departementet har sendt ny kontrollutvalgs- og revisjonsforskrift på høyring, med
høyringsfrist 2. mai 2019. Den nye forskrifta skal tre i kraft ved første konstituerande
kommunestyremøte etter kommunevalet 2019. Den skal erstatte dagens to forskrifter;
Kontrollutvalsforskrifta (15. juni 2004) og Revisjonsforskrifta (15. juni 2004).

Kontrollutvalssekretær vil i møte gje ei orientering om ulike endringar som
departementet gjer framlegg om i sitt hoyringsnotat.

Behandlin i mote:
Sekretæren orienterte om saka
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Framle til vedtak:
Kontrollutvalet tek orienteringa til etterretning

Kontrollutvalet ønskjer å gje ein høyringsuttale og ber sekreteren utarbeide ein kort
høyringsuttale som ve1i å handsame i neste møte i utvalet.

Samrø stes vedtak:
Kontrollutvalet tek orienteringa til etterretning

18/19 Oppsummering  -  Kontrollutvalskonferansen 2019

Saksvedlegg:

Sakso l snin ar:
Leiar og tre medlemar deltok på Kontrollutvalgskonferansen, 30.-31. januar 2019.
Mellom anna Vali følgjande saker der omtala

• «Tolgasaken»
• «Boligbygg-saken» i Oslo
• Status omdøme av kontrollutvalets rolle
• Internkontroll og system

I møtet vert det lagt opp til ei oppsummering og drøfting av ulike erfaringar frå
konferansen. Er noko relevandt lokalt ?

Behandlin i mote:
Leiar og nestleiar orienterte om ulike tema frkonferansen
Saka vart drofta

Framle til vedtak:
Saka vert a drofta utan tilrading om vedtak

Samro stes vedtak:
Kontrollutvalet tek informasjonen til orientering
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19/19 Gjennomgang av rekneskapstal for kontroll og tilsyn

Sakso I snin ar  :
For å sikre god internkontroll, vert det etter kontrollutvalet sitt ønskje, lagt fram ein
oversikt over utgifter til kontroll og tilsyn på kvart møte.
Det veli her lagt fram eit oversyn for rekneskapsåret 2018, samt pr. 4.3.2019

Budsjettramma for kontrollutvalet vmi av kommunestyret for 2018 vedteke til
kr 950.000 og vart fordelt av kontrollutvalet i sak 11/18.

Rekneskap Budsjett Rekneskap Avvik
2017 2018 2018

Rekneskapsrevisjon * 230 000 214 000 -16 000
Forvaltningsrevisjon  inkl 736 000 466 000 268 000 -198 000
Sekretariat kontrollutvalet 130 000 135 000 130 000 -5 000
Drift av kontrollutvalet 115 000 121 000 99 000 -22 000

Totalt kontrollutvalet 981 000 952 000 701 000 -251 000

Opplysningar frå økonomikontoret syner slike kostnader og avvik for 2018.
Tenesta kontroll og tilsyn for 2018 syner eit mindreforbruk på kr 251.000.

Kommunestyret vedtok i sak 093/18 ei budsjettramme på 802 000 kr til
kontrollutvalet». Med bakgrunn i tidlegare års rekneskap og vurdering av
ressursbehov for 2019 har kontrollutvalet sett opp følgjande fordeling av midlane.

Rekneskap Budsjett
2017 2019

Rekneskapsrevisjon * 250 000
Forvaltningsrevisjon  inkl 472 000 300 000
Sekretariat kontrollutvalet 130 000 132 000
Drift av kontrollutvalet 99 000 120 000

Totalt kontrollutvalet 701 000 802 000

Rekneskap
er 4/3 2019

49 000
49 000

Avvik
er 4/3 2019
-250 000
-300 000
-132 000
-71 000

-753 000

Kontrollutvalet har i perioden delteke på opplæring som er kostnadsfort. Arbeid som i
perioden er utfort av revisjonen og sekretariatet er ikkje kostnadsfort enno.

Rekneskapsforte kostnader gjev per dato eit for tynt grunnlag til å vurdere status, men
ein forventar likevel ikkje uføresette kostnader i rekneskapet for 2019.

Behandlin i mote:

Framle til vedtak:
Kontrollutvalet tek rekneskapstala for 2018 og status for økonomisk oversikt 2019
til etterretning.

Samrø stes vedtak:
Kontrollutvalet tek rekneskapstala for 2018 og status for økonomisk oversikt 2019
til etterretning.

Møteutskrift kontrollutvalet 13.03.2019 Lindås kommune Side 7 av totalt 8



8 uvis «oMMUN=

20/19 Gjennomgang av møteprotokollar frå politiske utval

Behandlin i mote:
Ingen saker/merknader vart teke opp i møte

Framle til vedtak:
Kontrollutvalet tek vedtaka til orientering og har ingen merknader.

Samrø stes vedtale
Kontrollutvalet tek vedtaka til orientering og har ingen merknader

21/19 Eventuelt

Behandlin i møte:
Ingen saker vart orientert om og drofta i motet

Samrø stes vedtak:

Neste møte: er 24. april 2019

Førebels saker til neste møte er:

• Uttale til rekneskap og årsmelding 2018
• Orientering status okonomi 1. kvartal 2019
• Status rekneskap/ budsjett kontrollutvalet
• Tilråding revisor for Alver kommune

Knarvik, 13.03.2019

Leif Erik Gullanger, leiar (sign)

Moteutskrift kontrollutvalet 13.03.2019 Lindås kommune Side 8 av totalt 8



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
019/19 Kommunestyret PS 04.04.2019 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Tove Mette Arnø Fyllingen 14/2011 

Selskapskontroll - KIM AS 2018 - rapport om oppfølging 

Vedlegg: 
2019 03 13  Særutskrift - Lindås kontrollutval - Selskapsrevisjon KIM AS 2018 - rapport om 
oppfølgingOppfølging av selskapskontroll Deloitte 2018 - Kontrollutvalet 13 mars 2019 

Kontrollutvalet sitt framlegg til vedtak 
Meldinga vert teke til orientering. 

………………………… 

Saksopplysningar: 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 

………………………… 



 

Møteutskrift kontrollutvalet 13.03.2019 Lindås kommune Side 1 av totalt 2 

KONTROLLUTVALET I LINDÅS KOMMUNE 
SÆRUTSKRIFT 

 
 
Møte:    13. mars 2019  kl. 09.00 – 11.45 
Stad:       Lindås rådhus - formannskapssalen 
 
Tilstade:  Leif Erik Gullanger (leiar), Rolf Henning Hegland (nestleiar), Kåre Mestad 

(vara for Kåre Helge Østrem), Anne Kristin Tonning (medlem) og Sissel 
Bjørke (vara for Rebecca Duesund Fjeldsbø)  

 
Forfall:   Rebecca Duesund Fjeldsbø og Kåre Helge Østrem 
 
Innkalla: Rådmann Ørjan Raknes Forthun til sak 15-16/19 

   
Frå revisjonen:    
 
Sekretær:   Øivind Olsnes 
 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
16/19 Selskapsrevisjon KIM AS 2018 – rapport om oppfølging 
 

Saksvedlegg:  
 Oppfølging av selskapskontroll Deloitte 2018 - Kontrollutvalet 13. mars 2019 
 Styrearbeid – Årsplan 2019 
 Styreevaluering 
 Styreinstruks og habilitet KIM AS 
 Årsplan 2019 
 Personalhandbok versjon 19.11.2018 

 
Saksopplysningar:  
Deloitte utarbeida i 2018 ein selskapsrevisjonsrapport om Knarvik Industri og  
Miljø AS (KIM AS).  
 
Rapporten vart handsam av KU den 6. juni 2018 med slik 

Samrøystes vedtak: 
Kontrollutvalet ser det som viktig at rapporten sine tilrådingar vert følgt opp 
av formannskapet ved ordførar. Kontrollutvalet ønskjer å følgje opp 
selskapskontrollen og status for administrasjon sitt arbeid med tilrådingane 
på møte i kontrollutvalet i november 2018. 

 
Rapporten vart etterpå handsama av kommunestyret i Lindås (sak 037/18)  
med slik   

Vedtak i kommunestyret: 
Kommunestyret ser det som viktig at rapporten sine tilrådingar vert følgt opp 
av formannskapet ved ordførar. Kommunestyret ber kontrollutvalet følgje opp 
att tiltak i rapporten vert sett i verk. 



 

Møteutskrift kontrollutvalet 13.03.2019 Lindås kommune Side 2 av totalt 2 

Dagleg leiar i KIM AS har på bakgrunn av førespurnad frå sekretariatet sendt ein 
fyldig rapport om kva tiltak som er sett i verk for å rette opp dei tilhøve som Deloitte 
påpeika, og tilrådde gjennomført tiltak av i selskapskontrollen av KIM AS.   
 
Dagleg leiar i KIM AS kan ikkje delta kontrollutvalsmøte. Saka er derfor lagt fram 
med grunnlag av den skriftlege tilbakemeldinga. 

 
Morgan Taule overtok som ny dagleg leiar i KIM AS i februar 2018. Saman med 
styret har han hatt fokus på oppfølging av tilrådingane som vart gjevne av Deloitte.  
 
Av rapporten framgår det at ulike tilrådde tiltak vedkomande styret og dagleg leiar / 
selskapet sitt ansvar er sett i verk og gjennomført. Dette syner at selskapskontrollen 
har vore eit godt middel for å utvikle selskapet sitt styringsverktøy og ansvar. 
 
 
Behandling i møte: 

 
Styret si vurdering av om KIM AS er omfatta av lov om off. anskaffingar og off. lova 
vart drøfta. 

 
  
 Samrøystes vedtak: 

Kontrollutvalet meiner at KIM AS har følgd opp ulike tilrådingar i selskapskontrollen 
på ein god måte. Kontrollutvalet er særs nøgd med at det er utarbeida ulike nye rutinar 
og at det på kort tid er utført eit godt arbeid for å følgje opp tilrådde tiltak i rapporten. 
 
Kontrollutvalet tek tilbakemelding frå KIM AS til etterretning, og sender rapport med 
vedlegg til kommunestyret til orientering. 

 
 Kontrollutvalet oppmodar KIM AS å vurdere nærmare om selskapet er unnateke 

offentleglova og lov om offentleg innkjøp.  
 
 

  



SELSKAPSKONTROLL - KIM AS 2018. 

Skriftleg rapport til kontrollutvalet – 13. april 2019 

Deloitte har gjennomført selskapskontroll av KIM AS. Rapporten vart lagt fram for kommunestyret i 
Lindås i  sak 036/18 - 18/18711 - Melding frå kontrollutvalet 21.06.2018 

Følgjande er ein presentasjon av kva som er gjort av tiltak i samband med råd frå Deloitte: 

Selskapskontrollen rettar fokuset mot 3 områder: 
A. Eigar – Lindås kommune sitt ansvar 
B. Styret sitt ansvar 
C. Dagleg leiar/ selskapet sitt ansvar 
 

A. EIGAR – LINDÅS KOMMUNE SITT ANSVAR: 

Lindås kommune har gjort vedtak i saka, der kommunen teke selskapskontrollen til orientering. I dette 
ligg det at Lindås kommune vil fylgje opp eigar sitt ansvar knytt til rapporten. 

B. STYRET SITT ANSVAR: 

Revisjonen rådde til at kommunen følgjer opp at KIM gjennomfører følgjande tiltak: 
1. Styret bør vurdere å i større grad nytte sin instruks, og følgje punkta fastsatt i den. 

Styret handsama og vedtok styreinstruks i styremøte 11.12 2018 – Sjå vedlegg  
 

2. Utarbeide skriftlege rutinar som omhandlar frekvens og innhald for styreevalueringar . 
Styret vedtok skriftlege rutinar som omhandlar frekvens og innhald for styreevalueringar i 
styremøte 11.12 2018 – Sjå vedlegg 

 
3. Styret bør vurdere meir systematisk opplæring av (nye) styremedlemmar. Dette kan gjerne 

skje i form av styreseminar som tar opp tema som roller, ansvar og oppgåver for 
styremedlemmane. 

Dette vil styret kunne ta stilling til etter styreevalueringa som er planlagt gjennomført i 
styremøte 26 februar 2019. 

 
4. Styret bør vurdere å utarbeide ein årleg plan for sitt arbeid . 

Årleg plan for styremøte vart vedteke i styremøte 11.12.2018 – Sjå vedlegg 
 

5. Styret bør vurdere å utarbeide skriftlege retningsliner for vurdering av habilitet i samsvar 
med KS sine retningsliner. 

Skriftlege retningsliner for habilitet vart vedteke i styremøte 11.12.2018 
 

6. Alle styremedlemmar bør registrere sine styreverv i styrevervregisteret slik KS tilrår. 
Dette vart orientert om til alle styremedlemmer i styremøte då Deloitte rapporten var oppe til 
handsaming 21 august 2018   

 

 

 

http://innsyn.sing.no/Lindas/innsyn/wfinnsyn.ashx?response=journalpost_detaljer&journalpostid=2018018711&


C. DAGLEG LEIAR/ SELSKAPET SITT ANSVAR: 

Forbetringsområde peika på av Deloitte: Status pr 31.01.2019 

Fleire ulike dokument som viser ulike etiske 
retningsliner ved KIM 

Etiske retningsliner er gjennomgått og innarbeida i 
personalhandboka. 
 

Stillingsskilringar er ikkje oppdatert og manglar 
oppgåver og fyllmakter 

Stillingsskildringar inkl. oppgåver og fullmakter er 
gjennomgått og innarbeida i personalhandboka. 
 

Visjon og mål for selskapet og avdelingar går 
fram på ulikt vis i ulike dokument.  
 

Visjon og mål er innarbeida i personalhandboka 

Det er ikkje etablert eit tilfredsstillande system 
for å melde og fylgje opp avvik 

Avvik systemet er gått  gjennom med personale og 
sett i system. 
 

Det er ikkje uført vernerundar Vernerunde for 2018 er gjennomført. Ingen 
alvorlege avvik vart avdekka. Det er laga 
handlingsplan for retting av avvik. 
 

Det er ikkje gjennomført jamlege 
risikovurderingar av selskapet 

Dette arbeidet er starta opp, og er etablert som ein 
kontinuerleg prosess. Avdelingane har 
gjennomført risikokartlegging på kvar enkelt 
avdeling. (Utført 14.08.2018)  
Avvikshandsaming fungerer etter intensjonen. 
Digitalt verkty er kjøpt inn for ytterlegare å kunne 
forbetre desse prosessane – Office Pluss 
  

Det er ikkje etablert eit tilstrekkeleg system for 
oppfølging av internkontroll og HMT (Helse- 
miljø og tryggleik. 

Dette er ein kontinuerleg prosess. Rutinar er no 
etablert for å kunne evaluere system for 
oppfølging av knytt til internkontroll. M.a. 
vernerundar, samarbeide med bedriftshelsetenesta 
medarbeidarsamtalar, personalmøter mm. HMT 
perm er revidert og alle tilhøve knytt til 
organisasjonen er gjennomgått saman med dei 
tilsette. Nye stillingsinstruksar er utarbeide, 
organisasjonskartet viser korleis organisasjonen er 
bygd opp. 
 
Godkjenning i høve til ISO 9001-2015 er starta 
opp. Revisjon avtala 22. mai 2019 
 

HMT rutinane inneheld ikkje rutinar ved vald 
eller trugslar og andre alvorlege hendingar 

Det er utarbeida rutinar – Beredskapsplan for 
alvorlege hendingar.  
 

Deloitte meiner det er fleire tilhøve som tilseier 
at KIM AS er underlagt forskrift om 
industrivern - Næringskode 88-994 

KIM as er underlagt Industrivernlova, og har 
betalt kontingent for andre halvår 2018, og for 
2019. har og gjennomført eit rådgjevande tilsyn 
med konsulent for industrivernet, og komme godt i 
gang med dei forbetringstiltaka som vart diskutert 
i dette møte. 
 

KIM AS fylgjer ikkje offentleglova Det er styrets vurdering at KIM AS har meir enn 
50 % av inntektene sine frå konkurranseutsett 
produksjon, og er dermed  ikkje underlagt 



offentleglova.  
 
Dette er grunna i avgjersler gjort av 
Fylkesmannsembetet i tilsvarande sak som 
omhandlar ei ASVL bedrift. 
 

KIM As må setje i verk tiltak for å auke 
brukarmedverknaden. 

Dette er og eit kontinuerleg arbeide. Følgjande er 
gjennomført: 
 Brukarundersøking blant VTA tilsette. Denne 

er i tråd med Deloittes krav om at den skal 
samordnast med andre ASVL bedrifter. 

 Planlagt og gjennomført fleire personalmøter 
for alle tilsette. 

 Tatt i bruk «forslagskasse» 
 Etablert «brukarråd» for VTA tilsette. Planlagt 

4 møter for året i årsplanen 2019 for KIM AS 
 Planlagt i årshjulet pårørandemøte på 

kveldstid for alle pårørande til VTA tilsette.  
 

KIM AS fylgjer ikkje lov om offentlege 
anskaffingar 

KIM AS har meir enn 50 % av inntektene sine frå 
konkurranseutsett vare- og tenesteproduksjon i 
direkte konkurranse med private verksemder, og er 
dermed ikkje omfatta av lov om offentleg innkjøp. 
 

Deloitte meiner at KIM AS bør utarbeide rutinar 
for økonomistyring, og heller ikkje for 
budsjettoppfølging 

Dette arbeidet er starta opp med diskusjonar i 
styret. Ein har relativt gode rutinar for 
økonomistyring, men ser at det er 
forbetringspotensiale på dette området.  
 
Alle innkjøp ut over «ordinær drift» drøfta dagleg 
leiar med styreleiar. Så langt er det ikkje gjort 
større investeringar i selskapet «i mi tid» 
 
Der er gjort tiltak for å betre likviditeten, og 
eksternt rekneskapsbyrå handterer rekneskapen til 
KIM AS etter lov og avtaleverk.  
 
Det er gjort eit vesentleg og grundig arbeide i å få 
etablert gode budsjettrutinar for KIM AS. Dette 
arbeidet vert gjort saman med rekneskapsbyrået - 
Hagel  
 

 

Knarvik 31.01.2019 

Morgan Taule 
Dagleg leiar KIM 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
Ungdomsrådet PS 

012/19 Råd for menneske med nedsett funksjonsevne PS 25.03.2019 
023/19 Formannskapet PS 28.03.2019 
020/19 Kommunestyret PS 04.04.2019 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Renate Fossdal Tveiten 19/919 

Revidert Skisseprosjekt og romprogram Hall Ostereidet (562782) 

Vedlegg: 

12.03.19 Alternativer Ostereidet 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

1. Rådmannen legg fram ulike alternativ til løysing for hall Ostereidet, jfr. vedtak i
formannskapet 14.02.19 (sak 4/19)

Val av endeleg alternativ vil vere grunnlag for eit nytt rom- og funksjonsprogram 
og skisseprosjekt. 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne - 012/19 

RMNF - behandling: 
Orientering til saka v/Line Valle-einingsleiar Eigedom 
Ingen merknader, samrøystes. 

RMNF - vedtak: 
Ingen merknader. 

Formannskapet - 023/19 

FO - behandling: 
Orientering ved eigedomssjef Line Merethe Valle. 
Fellesframlegg: 
1. Kommunestyret vedtek å gå vidare med alternativet handball-hall på Kollen med (brutto)
kostnadsramme 81 mill. 
2. Kommunestyret gjer endeleg vedtalk etter anbod er komen inn og leverandør er valgt.
Fellesframlegget vart samrøystes vedteke. 



 
 
FO - vedtak: 
1. Kommunestyret vedtek å gå vidare med alternativet handball-hall på Kollen med (brutto) 
kostnadsramme 81 mill. 
2. Kommunestyret gjer endeleg vedtalk etter anbod er komen inn og leverandør er valgt. 
 
 
 
 
 
 
Saksopplysningar: 
Saka skal til uttale i Ungdomsrådet 
Saka skal til uttale i Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 
Saka skal til innstilling i Formannskapet 
Saka skal avgjerast i Kommunestyret 
 
Bakgrunn generelt 

Kommunedelplan for idrett, aktivitet og friluftsliv 2016-2024 vart vedteke i kommunestyret  
27.10.16 (Sak 081/16). Som eit resultat av dette ligg ny hall på Ostereidet inne i 
investeringsbudsjettet med  kr. 50 millionar inklusiv moms. Vedtatt oppstart av 
investeringsprosjektet er i 2018 (069/18 - 18/17108 - Økonomiplan 2019-2022). I framlegg til 
økonomiplan er det lagt inn forslag på 15 millionar inklusiv moms i 2020 til veg/infrastruktur 
og ramma på 50 millionar vert justert med reel løns og prisjustering. 

16.oktober -18 vedtok Plan- og miljøutvalet (PMU) lokalisering av ny hall, sjå illustrasjon 1.  

Illustrasjon 1 

 

18.oktober -18 vart «Prosjektmandat - justert framdrift -hall Ostereidet» lagt fram for 
formannskapet (094/18 – 18/30661). I mandatet var  det lagt opp til politisk vedtak av 
byggeprogram første kvartal 2019 (KO) og forprosjekt (FO/KO) i andre kvartal 2019. Målet 
var da  å kunne levere eit ferdig bygg  juni 2021.  

11 november -18 vedtok kommunestyret romprogrammet, sjå illustrasjon 2. 

Illustrasjon 2  



 

I tillegg til nemnte areal kjem areal til kommunikasjonsareal/korridor, tribune, 
sikkerheitssonar, teknisk rom og publikumstoalett.  

Då romprogrammet for ny hall vart vedtatt starta samarbeidet med arkitekt. Arkitektane 
utarbeida to alternativ for plassering av idrettshallen og utforming av bygget med bakgrunn i 
vedtatt romprogram. Begge alternativ medførte ein auke i kostnadar i høve til vedtatt ramme 
på 50 millionar. Alternativa blei presentert for formannskapet 14. februar, sak 19/2850 
 
 
I formannskapet 14. februar vart følgjande vedtatt: 

1. Osterhallen skal realiserast innanfor den kostandsramma som er sett i økonomiplanen.  
Hallen skal byggjast på eiga tomt. 

2. Hallen skal integrerast med eksisterande idrettsbygg, og doble funksjonar skal 
unngåast så langt råd er. 

3. Hallen skal tilfredsstille krava for tildeling av spelemidlar. 
4. Rådmann vert beden om å koma attende med eit nytt skisseprosjekt og spesifikt 

kostnadsoversikt inkl.infrastruktur i tråd med ramma. 
 

Arbeidet med utvikling av hallen og arbeidet med områdeplan for Ostereidet blir koordinert 
tett for å kunne halde så god framdrift som mogleg. Vedtatt framdriftsplan for hall Osterieidet 
frå 18 oktober 2018 , er derimot ikkje mogeleg å halde ettersom vedtaket i formannskapet 
14.februar bed om nye framlegg til skisser og kostnadsoverslag. Dette vart belyst av 
administrasjonen i framlegging av saka i FO. 

Bakgrunn  

Etter vedtak i FO 14. februar fekk arkitekten i oppgåve å utgreie mogelege plasseringar 
innanfor Lindås kommune si eiga tomt på skuleanlegget på Ostereidet.  Arkitekt fekk også 
moglegheit til å sjå på andre alternativ til romprogrammet og krav om 10 MNOK i 
spelemidlar.   



Administrasjonen ønskjer i denne saka å leggje fram dei ulike variantane av plassering som 
arkitektane har kome fram til og konsekvensane av desse.  

Føremålet med  godkjenning av revidert skisseprosjekt er at arkitekt kan fortsetja arbeidet 
med å teikne ut nytt bygg. Prosjektet vil dermed få tilstrekkeleg grunnlag til å 
kostnadsestimere utbygginga i eit byggjeprogram.  På bakgrunn av utfordringane med å 
finne nok areal til hallen, må parkering og veg direkte tilknytt hallen endrast i høve til dagens 
situasjon. Dette koordinerast  mot  arbeidet med områdeplan for Ostereidet som styrast av 
planavdelinga. 

 

Vurdering 

1. Overordna 

I Kommunedelplan for idrett, aktivitet og friluftsliv 2016-2024  er det lagt inn ein fleirbrukshall 
med mogelegheit for spelemidlar på inntil 10 millionar kronar. Dette er det som gjerne 
omtalast som ein normalhall, det vil seie ein hall med fri golvflate på 25 x 45 m, som gjev ein 
speleflate for handball og innebandy, 20 x 40 m.  Tilskot av spelemidlar inngår som ein del 
av finansieringa av praktisk talt alle idrettshallar som byggjast i Norge. Hall i 
basketballstørrelse har mogelegheit for spelemidlar på inntil 5 millionar kronar , medan ein 
hall i volleyballstørrelse gjer mogelegheit for spelemidlar på inntil 4 millionar kronar. 

Kulturdepartementets føresegner for tilskotsordninga, med vilkår for tilskot, og krav til 
utforming av anlegg blir dermed i stor grad førande for korleis anlegga skal planleggjast og 
byggjast. 

 

Reviderte skisser til hall Ostereidet: 

Arkitekten leverte 6 alternativ der 4 av desse var nye sett i høve til opprinneleg 
skisseprosjekt. Prosjekteringsgruppa har supplert alternativa med kostnader som kjem som 
følgje av auka krav gjennom områdeplanen. Dette knyt opp mot  kostnader til utviding av veg 
og parkeringsplassar. Det endelege resultatet gjev 7 alternativ, der 5 alternativ er nye, 
samanlikna med skisseprosjekt framlagt i FO 14.februar.  

 

Presisering av nokre tilhøve: 



 
1) Integrering til eksisterande idrettsbygg (symjehall) 
Tillegg for samanbygging med eksisterande symjehall vert kostnadsestimert til min 3,5 mill. 
Dette inkluderar kun kostnad for ekstra bygningsmasse, riving og tilpassing til bygg. Det kjem 
ein del usikkerheiter i tillegg. Til dømes ligg det store usikkerheiter i standard på eksisterande 
bygg. Her trengs det ei større kartlegging på eksisterande bygg for å kunne gje meir presise 
tal. Ei samanbygging av to bygg med ulik standard gjev også store utfordringar med tanke på 
kva for krav som vert stilt til universell utforming. Det nye bygningsvolumet må omsøkes med 
dispensasjon for universell utforming på det eksisterande eller alternativtrekne ein stor 
usikkerheit på tiltak for å sikre universell utforming i eksisterande bygg. Det kjem også tillegg 
for brannomsyn og ev branntiltak til denne summen. Det er på dette stadiet ikkje gjort ei 
fullstendig kartelgging av usikkerheiter. 

2) Kostnad knytt til etableringa av pumpestasjon for brannvatn er inkludert i 
budsjettet.  

Kostnad knytt til etableringa av pumpestasjon for brannvatn er inkludert i budsjettet Estimerte 
kostnader ligg mellom 2 MNOK til 1,6 MNOK. Kapasiteten på brannvatn i området er ikkje 
tilstrekkeleg for å kunne dekka krava til ein ny fleirbrukshall. Det er difor naudsynt å auke 
kapasiteten i samband med bygging av hallen.  

3) For samanlikning av storleikar på speleflata: 

· storleiken på speleflata i eksisterande idrettshall  på Ostereidet er ca 10 x 20m   
· storleiken på speleflata i Storstova på Leiknes er litt større enn 16 x 24m 

 

 



 

Oversyn over lokalisering av dei 7 alternativa 

Alle alternativa må sjåast på som ein grovoppstilling. Alle detaljer og utfordringar i alternativa 
er ikkje utgreia då prosjektet framleis er på eit tidleg stadium. Planteikningar og lokalitetar for 
dei ulike alternativ er vist i vedlegg til saka. 

Under kjem ei opplisting av nokre fordelar og ulempa ved dei to ulike lokalitetane «Kollen» 
(mellom eksisterande gymsal/symjehall og ungdomsskulen) og «Grusbana» (på 
eksisterande grusbane mellom ungdomsskulen og barneskulen) 

 

 

 

 

 

 



 

Detaljer kostnadsoverslag, pr alternativ : 



 



 



 

 

 

Vurderingar av plasseringane «Kollen» og « Grusbana»: 

 

Romprogram:  

Romprogrammet vart vedtatt 11 november -18 i kommunestyret, sjå illustrasjon 2. 

Av alternativ 1-7 i revidert skisseprosjekt er det tre alternativ som møter krava i vedtatt 
romprogram. Det er alternativ i håndballstorleik: 



 

Dei 4 andre alternativa møter ikkje krava i vedtatt romprogram, men ligg nærare den 
økonomiske ramma på 50 MNOK. Dersom det vert aktuelt å gå vidare med eitt av dei 4 
alternativa må ein vedta nytt romprogram i KO. 

Det opprinnelege romprogrammet var basert på ein grundig  brukar- og 
medverknadsprosess. Prosjektgruppa meiner difor å ha god kunnskap om behova knytt til ny 
hall på Ostereidet.  

Alle dei foreslått reduserte romprogramma knytt til dei nye alternativa inneheld dei same 
funksjonane som i vedtatt romprogram. Nokre rom er større og nokre rom er mindre enn i 
vedtatt romprogram, men totalarealet er alltid lågare. 

Romprogramma inneheld berre areal som er naudsynte for at ein hall skal fungere og for å 
kunne søkje om spelemidlar. Dei einaste areala som ikkje er absolutt naudsynt er ein 
«romsleg» vestibyle og kiosk. Dette er det einaste reelle areala som er mogleg å diskutere i 
ein evt. ny brukarmedverknadsprosess.  I tidlegare dialog med brukarar og bygdelaget har 
ønskje om ein stor vestibyle og kiosk vore høgt prioritert.  

Konklusjonen til prosjektgruppa er difor at ein brukarmedverknadsprosess ikkje er naudsynt 
på dette tidspunktet. Dette også med omsyn til framdrifta i prosjektet.  

 

Oversikt over foreslått reduserte romprogram:  

Alternativ 2: Basketball-hall på kollen: 

 

Alternativ 3: Volleyball-hall på kollen: 



 

Alternativ 5: Basketball-hall på grusbanen: 

 

Alternativ 6: Volleyball-hall på grusbana 

 

Merk! I tillegg til nemnde areal kjem areal til kommunikasjonsareal/korridor, tribune, 
sikringssonar, teknisk rom og publikumstoalett 

Samletabell, nye alternativ i nærleiken av kostnadsramma på 50 MNOK: 

 

Referansar 

[1] Bestemmelser om tilskudd til anlegg for idrett og fysisk aktivitet - 2018 (V-0732 B) 



[2] Veileder: Idrettshaller. Planlegging og bygging (V-0989B) 

[3] Kommunedelplan for idrett, aktivitet og friluftsliv 2016-2024 

Tilråding 

Rådmannen legg fram ulike alternativ til løysing for hall Ostereidet, jfr. vedtak i 
formannskapet 14.02.19 (sak 4/19) 

 Val av endeleg alternativ vil vere grunnlag for eit nytt rom- og funksjonsprogram 
og skisseprosjekt. 

 

 
 
 
 



Prosjekt: Fase: Rev.:Tegning:

Ny flerbrukshall, Ostereidet
Oppdragsgiver:

på kollen _ Håndball _ lang tribune
Fag

Tegn. nr.:

AP 01Lindås kommune Skisseprosjekt Oppdragsnr.:

Oppdragsleder:

Tegn.:
Vidar Myrnes

617674-01

1:250 (A3)
Dato:

Målestokk:

msc
Kontr.:

Gnr./Bnr.:

Type Et./løpenr.
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12.03.2019

BTA
1 682,4 m2

105
Lager
147,4 m2

105
Lager
27,3 m2

Gang
99,5 m2

Gang
17,4 m2

Garderobe
117,7 m2

Kiosk
26,5 m2

Vask
27,5 m2

Vask
10,2 m2

Håndball
1 125,0 m2

BTA
529,3 m2

Tribune
184,5 m2

Håndball
1 125,0 m2

Garderobe
171,1 m2

Kontor
39,6 m2

Gang
88,2 m2

1. ETASJE 2. ETASJE



Prosjekt: Fase: Rev.:Tegning:

Ny flerbrukshall, Ostereidet
Oppdragsgiver:

på kollen _ Håndball _ kort tribune
Fag

Tegn. nr.:

AP 02Lindås kommune Skisseprosjekt Oppdragsnr.:

Oppdragsleder:

Tegn.:
Vidar Myrnes

617674-01

1:250 (A3)
Dato:

Målestokk:

msc
Kontr.:

Gnr./Bnr.:

Type Et./løpenr.
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12.03.2019

BTA
1 574,6 m2

105
Lager
54,6 m2

105
Lager
20,3 m2

Gang
96,5 m2

Gang
17,4 m2

Garderobe
117,7 m2

Kiosk
26,5 m2

Vask
27,5 m2

Vask
10,2 m2

Håndball
1 125,0 m2

BTA
413,9 m2

Tribune
80,6 m2

Håndball
1 125,0 m2

Garderobe
171,1 m2

Kontor
39,6 m2

Gang
85,2 m2

1. ETASJE 2. ETASJE



Prosjekt: Fase: Rev.:Tegning:

Ny flerbrukshall, Ostereidet
Oppdragsgiver:

på kollen _ Basketball
Fag

Tegn. nr.:

AP 03Lindås kommune Skisseprosjekt Oppdragsnr.:

Oppdragsleder:

Tegn.:
Vidar Myrnes

617674-01

1:250 (A3)
Dato:

Målestokk:

msc
Kontr.:

Gnr./Bnr.:

Type Et./løpenr.
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12.03.2019

BTA
503,1 m2

Tribune
176,0 m2

Basketball
640,0 m2

Garderobe
171,1 m2

Kontor
39,6 m2

Gang
77,4 m2

BTA
1 164,1 m2

Lager
133,4 m2

Lager
35,2 m2

Basketball
640,0 m2

Gang
88,7 m2

Gang
17,4 m2

Garderobe
117,7 m2

Kiosk
26,5 m2

Vask
27,5 m2

Vask
10,2 m2

1. ETASJE 2. ETASJE



Prosjekt: Fase: Rev.:Tegning:

Ny flerbrukshall, Ostereidet
Oppdragsgiver:

på kollen _ Volleyball
Fag

Tegn. nr.:

AP 04Lindås kommune Skisseprosjekt Oppdragsnr.:

Oppdragsleder:

Tegn.:
Vidar Myrnes

617674-01

1:250 (A3)
Dato:

Målestokk:

msc
Kontr.:

Gnr./Bnr.:

Type Et./løpenr.
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12.03.2019

Volleyball
384,0 m2

BTA
451,9 m2

Tribune
127,2 m2

Garderobe
171,1 m2

Kontor
39,6 m2

Gang
77,4 m2

BTA
852,1 m2

Volleyball
384,0 m2

105
Lager
100,3 m2

105
Lager
21,1 m2

Gang
88,7 m2

Gang
17,4 m2

Garderobe
117,7 m2

Kiosk
26,5 m2

Vask
27,5 m2

Vask
10,2 m2

1. ETASJE 2. ETASJE



Prosjekt: Fase: Rev.:Tegning:

Ny flerbrukshall, Ostereidet
Oppdragsgiver:

på grusbane _ Håndball
Fag

Tegn. nr.:

AP 05Lindås kommune Skisseprosjekt Oppdragsnr.:

Oppdragsleder:

Tegn.:
Vidar Myrnes

617674-01

1:250 (A3)
Dato:

Målestokk:

msc
Kontr.:

Gnr./Bnr.:

Type Et./løpenr.
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12.03.2019

BTA
1 735,8 m2

Håndball
1 125,0 m2

Lager
87,0 m2

Lager
62,4 m2

Garderober
125,9 m2

Gang
86,6 m2

Garderobe
170,8 m2

Vask
28,3 m2

BTA
402,7 m2

Håndball
1 125,0 m2

Tak over 1.etg
170,4 m2

Tribune
203,1 m2

Gang
77,6 m2

Kiosk
27,2 m2

Kontor
48,4 m2

Gang
12,7 m2

Vask
12,7 m2

2. ETASJE1. ETASJE



Prosjekt: Fase: Rev.:Tegning:

Ny flerbrukshall, Ostereidet
Oppdragsgiver:

på grusbane _ Basketball
Fag

Tegn. nr.:

AP 06Lindås kommune Skisseprosjekt Oppdragsnr.:

Oppdragsleder:

Tegn.:
Vidar Myrnes

617674-01

1:250 (A3)
Dato:

Målestokk:

msc
Kontr.:

Gnr./Bnr.:

Type Et./løpenr.
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12.03.2019

BTA
1 144,1 m2

Lager
133,4 m2

Lager
35,2 m2

Basketball
640,0 m2

Gang
74,0 m2

Gang
13,0 m2

Garderobe
117,4 m2

Kiosk
20,8 m2

Vask
32,3 m2

Vask
10,2 m2

BTA
483,1 m2

Tribune
176,0 m2

Basketball
640,0 m2

Garderobe
167,8 m2

Kontor
31,2 m2

Gang
68,8 m2

1. ETASJE 2. ETASJE



Prosjekt: Fase: Rev.:Tegning:

Ny flerbrukshall, Ostereidet
Oppdragsgiver:

Oversiktskart_på kollen_Håndball
Fag

Tegn. nr.:

AC 01Lindås kommune Skisseprosjekt Oppdragsnr.:

Oppdragsleder:

Tegn.:
Vidar Myrnes

617674-01

1:1000 (A3)
Dato:

Målestokk:

msc
Kontr.:

Gnr./Bnr.:

Type Et./løpenr.
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12.03.2019

N N

Håndball lang tribune Håndball kort tribune



Prosjekt: Fase: Rev.:Tegning:

Ny flerbrukshall, Ostereidet
Oppdragsgiver:

Oversiktskart_på kollen_Basket/Volley
Fag

Tegn. nr.:

AC 02Lindås kommune Skisseprosjekt Oppdragsnr.:

Oppdragsleder:

Tegn.:
Vidar Myrnes

617674-01

1:1000 (A3)
Dato:

Målestokk:
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Gnr./Bnr.:

Type Et./løpenr.
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N N

Basketball Volleyball



Prosjekt: Fase: Rev.:Tegning:

Ny flerbrukshall, Ostereidet
Oppdragsgiver:

Oversiktskart_grusbane_Hånd/Basket
Fag

Tegn. nr.:

AC 03Lindås kommune Skisseprosjekt Oppdragsnr.:

Oppdragsleder:

Tegn.:
Vidar Myrnes

617674-01

1:1000 (A3)
Dato:

Målestokk:

msc
Kontr.:

Gnr./Bnr.:

Type Et./løpenr.
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Håndball Basketball



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
072/17 Plan- og miljøutvalet PS 28.06.2017 
021/19 Kommunestyret PS 04.04.2019 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Line Thuen Waage 14/5177 

Godkjenning av planprogram for områdeplan Lonena, plan-ID 1263-201610 

Vedlegg: 
Godkjenning av planprogram for områdeplan Lonena - SAKSFRAMLEGGReferat frå 
styringsgruppemøte 10.mai 2017 - merknadsmøteMerknadsskjema-Planprogram Lonena Opus 
01.05.17Høringsuttalelser til planprogramOppstart områdereguleringsplan med planprogram for - 
gbnr 185/284 Isdal (Lonena)Planprogram for Lonena områdeplan 16.6.2017 

Plan- og miljøutvalet - 072/17 

PM - behandling: 
Fellesframlegg frå H og Frp v/T. Larsen-H: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak med følgende endringer: 

1: Endring punkt 5: Innhald i planskildring 

Våtmarksområdet 
Vurdering av framtidig bruk og eventuell vern av våtmarksområdet. Grunnlaget 
for arealbruk i/kring våtmarksområdet skal baserast i konsekvensutgrei inga for hydrologi. 

Endres til : 
Vurdering av framtidig bruk, foredling og eventuell vern av våtmarksområdet. Grunnlaget 
for arealbruk i/kring våtmarksområdet skal baserast i konsekvensutgreiinga for hydrologi. 

2: Punkt 7.1 
Stryk Alternativ 3 : Utbyggingsalternativ for anslagsvis 400 bueiningar.   Innledende tekst til 
punkt 7.1 må endres slik at det står i stil med fjerning av alternativ 3. Administrasjon/Opus får 
fullmakt til redaksjonell endring for å ivareta dette. 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

Det vart røysta punktvis over framlegget frå H/Frp: 



Punkt 1 vart samrøystes vedteke. 

Punkt 2 fekk 4 røyster og fall (H, Frp) 

 
 
PM - vedtak: 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak med følgende endringer: 
 
1: Endring punkt 5: Innhald i planskildring 
 
Våtmarksområdet 
Vurdering av framtidig bruk og eventuell vern av våtmarksområdet. Grunnlaget 
for arealbruk i/kring våtmarksområdet skal baserast i konsekvensutgrei inga for hydrologi. 
 
Endres til : 
Vurdering av framtidig bruk, foredling og eventuell vern av våtmarksområdet. Grunnlaget 
for arealbruk i/kring våtmarksområdet skal baserast i konsekvensutgreiinga for hydrologi. 

 
 
 
 
 
Saksopplysningar: 
 
 
 
 
 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
037/19 Plan- og miljøutvalet PS 27.03.2019 
022/19 Kommunestyret PS 04.04.2019 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Hans Kristian Dolmen 16/787 

Reguleringsplan Eikefet og Urdal - Steinbrot og deponi - Endring - 2.gongs handsaming - 
planID 1263-201107  

Vedlegg: 
Regplan Eikefet Urdal Steinbrot og Deponi Planskildring 150618Regplan Eikefet Urdal Steinbrot og 
Deponi Plankart 240119Regplan Eikefet Urdal Steinbrot og Deponi Føresegner 240119Regplan 
Eikefet Urdal Steinbrot og Deponi Flomberegning 090418Regplan Eikefet Urdal Steinbrot og Deponi 
Flomsonekart 020518Regplan Eikefet Urdal Steinbrot og Deponi Flomsonerapport 030518Regplan 
Eikefet Urdal Steinbrot og Deponi SkredfarekartRegplan Eikefet Urdal Steinbrot og Deponi 
Skredfarevurdring 100518Regplan Eikefet Urdal Steinbrot og Deponi Støysonekart 290317SAK PMU 
113-07 181017 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

I medhald av plan- og bygningslova § 12-12, vedtek kommunestyret å godkjenne endring av 
reguleringsplan for Eikefet – Urdal Steinbrot og deponi, planID 1263-201007.  

1. Gjeldande plandokument vert planskildring (15.6.2018), føresegner (24.1.2019) og
plankart (24.1.2019) i målsestokk 1:3000 i A0.

………………………… 

Plan- og miljøutvalet - 037/19 

PM - behandling: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

PM - vedtak: 
Innstilling frå Plan- og miljøutvalet  27.03.2019: 
I medhald av plan- og bygningslova § 12-12, vedtek kommunestyret å godkjenne endring av 
reguleringsplan for Eikefet – Urdal Steinbrot og deponi, planID 1263-201007.  

1. Gjeldande plandokument vert planskildring (15.6.2018), føresegner (24.1.2019) og



plankart (24.1.2019) i målsestokk 1:3000 i A0. 

 
 
 
 
 
Saksopplysningar: 
Politisk handsaming 

Saka skal til innstilling i Plan- og miljøutvalet og avgjerast i Kommunestyret. 

Bakgrunn  
Reguleringsplanen er utarbeidd av Multiconsult for Lindum AS og Oster Utvikling AS. 
Føremålet med reguleringsendringa er å legge til rette for etablering av deponi for mottak av 
ureine masser innanfor tidlegare steinbrot som i dag fungerer som sedimenteringsbasseng 
for steinbrotet. 
 
Nytt sedimenteringsbasseng for den ordinære drifta må etablerast for å kunne ta i bruk det 
gamle steinbrotet til deponi. Vidare er det lagt til rette for utbetring av tilkomst til området og 
opna opp for etablering av reinseanlegg. Det er utarbeidd konsekvensutgreiing for det nye 
tiltaket som vert gått gjennom under. 
 
Planområdet omfattar heile planområdet for reguleringsplanen Eikefet-Urdal, utviding av 
steinbrot som vart vedteken i 2012. Denne planen tok for seg ei utviding av aktiviteten for å 
kunne nytte meir areal til uttak av stein i området.  
 
 
Høyring og offentleg ettersyn 
Plan- og miljøutvalet gjorde i sak 113/17, 18.10.2017 vedtak om at framlegg til endring av 
reguleringsplan for Eikefet – Urdal Steinbrot og Deponi, kunne leggjast ut til høyring og 
sendast på offentleg ettersyn. Framlegget til plan låg ute i perioden 08.11.2017 – 
20.12.2017. 
 
I høyringsperioden kom det inn til saman 9 innspel, 7 frå offentlege organ og 2 grunniegar, 
inkludert motsegn frå Noregs vassdrags og energidirektorat. Motsegna gjaldt ROS-analyse 
og kartlegging og sikring i høve til naturfare. Det er elles merknader til mellom anna natur- og 
miljøtilhøve, handtering av elektriske anlegg, belastning på veg og framkommelighet, 
tryggleik og forureining. 
 
I det følgjande er ein kortfatta gjennomgang av alle innspel. Konsulent er bedt og å gje si 
vurdering og innspela er kommentert frå Lindås kommune der det er naudsynt. Vidare er ein 
nærare gjennomgang av motsegn frå NVE og tilhøvet i nokre av grunneigarar sine innspel. 
 

Offentleg 
ettersyn 

Merknad / innspel 
 

Kommentar konsulent og Lindås kommune 

 
Statens 
vegvesen 

 
· Dette er endring av tidlegare godkjent plan, 

etablering av deponi, etabelering av nytt 
sedimaentasjonsbasseng, utbetring av tilkomst 

 Oppstartsmelding (tema frå SVV), tiltak ved E39, KU 
(Støy og ureining) 

 Løysingar for E39; framlegg til plan er ikkje lik 
godkjent plan, må endrast slik at det syner same 
løysing og føremål 

Konsulent 
· Areal i plankart o_SAA er den del av 

reguleringsplan for ny E39 Eikefet-Romarheim 
(PlanID: 1263-201203) som overlappar 
planforslaget 

· Det vil sei at planen til vegvesenet er gjeldande 
innanfor dette arealet. Løpenummer på vegar i 
plankartet er endra som følgje av dette 

· Andre verknader for E39-planen er omtalt i 
kapittel 7.1 



 
Lindås kommune 
· Justert framlegg tek i vare gjeldande 

reguleringsplan for E39 Eikefet - Romarheim 
Bergen 
Omland 
Hamne-
vesen 

 Delegert mynde til lov om havner og farvann, 
føremål god framkomeleghet, trygg ferdsle og 
farsvarleg bruk og forvaltning 

 Planframlegg ikkje i konflikt med forvaltningsansvar 
 Peiker på: 

· Bi-led, Ystasundet (Kystverket) 
 

 Gytefelt torsk, Ystasundet (Fiskeridirektorat) 
 
 

 Tiltak i sjø krev godkjenning (BOH) 
 

 
 
 
 
Konsulent 
· Planforslaget er avgrensa til å ikkje omfatte Bi-led  

2263 Molviksundet som går via Ystasundet  
· Gytefelt for torsk aust av Fyllingsnes går heilt inn 

mot plangrense. Planforslaget fører ikkje til 
endringar som gjer at tåleevna til økosystemet i 
fjorden vert nådd 

· Tiltakshavar er kjent med regelverk knytt til 
godkjenning for tiltak i sjø 

DMF 
(DIRMIR) 

 Forvaltning og utnytting av mineralske ressursar 
 DMF vart ikkje varsla om oppstart, ber om at dette 

rettast i framtida 
 Føresegn 7.8 må endrast til ordinær føresegn da det 

ikkje er fatta vedtak om bandlegging etter 
minerallova for området  

 
 
Konsulent 
· Område tidlegare vist som omsynssone H740 

Bandlegging etter minerallova er tatt ut av 
planforslaget 

 
BKK AS 
(Eigedom) 

 
 Sikre tilkomst til eigedom gnr 224 bnr 1, 2, 3 og 5, 

dersom plan eller tiltak rører ved eksisterande må 
tiltakshavar her sikra ny eller tilsvarande tilkomst  

Konsulent 
 Planforslaget opnar for utbetring av avkøyrsle ved 

Store Aurdal 
 Planlagt tiltak vil ikkje påverke eksisterande veg mot 

Aurdalen og eigedomane til BKK 
 

BKK 
NETT AS 

Felles for elektriske anlegg 
 Tilkomst og terrengendringer 
 Innteikning på plankart 

 Anlegg etablert etter områdekonsesjon 

(distribusjonsnett) 

 Eksisterande høgspennings luftledning  
 Eksisterande høgspenningskablar 
 Behov for ny nettstasjon – samt tilhøve til 

eksisterande frittliggande nettstasjon – er det 
behov?, eigne bygg eller rom i eksisterande, 
byggjeavstand, areal, føresegn 

 
 

 
Konsulent 

 Det er sett av areal til faresone for 
Høgspenningsanlegg 

 Kabelanlegg i bakken er ikkje teikna inn i tråd med 
BKK sine retningslinjer 

 Eksisterande luftleidningar er teikna inn i plankartet 
med tilhøyrande faresone 

 Det er ikkje satt av areal til nettstasjon, men det skal 
vere tilstrekkeleg areal innanfor midlertidig 
anleggssone til å flytte høgspentmast og transformator 
ved behov 

 Planlagt tiltak er ikkje venta å krevje behov for ny 
nettstasjon 

Offentleg 
ettersyn 

Merknad / innspel 
 

Kommentar konsulent og Lindås kommune 

NVE MOTESEGN 
ROS-analyse 

 ROS analyse ikkje er gjennomført med tilstrekkelig 
kvalitet 

 Potensiell flaum- og skredfare som ikkje er 
tilstrekkelig utgreidd 

 
 
Naturfare 

 Planen generelt opnar for inngrep i verne vassdrag 
som det ikkje er gjort greie for er naudsynt 

 Heller ikkje konskevensvurdert i høve til ålmenne 
interesser i vassdrag 

 

 
Konsulent 

 ROS-analyse er gått gjennom på nytt når det gjeld 
flaum- og skredfare 

 Det er gjennomført nye skred- flaumvurderingar for 
planområdet i samsvar med krav stilt i TEK17. Det er 
lagt inn nye skred- og flaumfaresoner i plankartet med 
bakgrunn i utgreiingane 

 
 Føresegn 6.2 er endra. Det er ikkje tillate å gjere nye 

inngrep i Eikefetelva 

 
Lindås kommune 

 Sjå eiga punkt nedan for 



Kystverket  
 Kystverket les framlegg til plan som at all transport til 

deponi skal skje på E39 
 Viss sjøtransport og hamnverksemnd ikkje er 

inkludert har dei ikkje merknadar til planen 

Konsulent 
 Transport av massar vil i hovudsak komme frå E39 

 
 Føresegn om at Kai SK2 opnar for transport av 

massar som vert lagra ved f_BL1. Dette gjeld 
opphaveleg reguleringsplan. Transport til deponiet blir 
gjort via E39 
 

 
Offentleg 
ettersyn 

Merknader / Innspel Kommentar konsulent og  Lindås kommune 

Invild Våg  
(gnr 220  
bnr 6 og 
9) 

Eigedomstilhøve 
 Som grunneigar ikkje kjent med at Oster Utvikling 

AS har avtale om etablering av deponi – ber om at 
det fremlagges 

 
Friluftsliv 

 Rekreasjonsområder med utgangspunkt frå Urdalen 
 Veg opp Urdalen er mykje brukt til tur /rekreasjon og 

parkering vert gjort fleire stader 
 Kombinasjonen ferdsle, parkering og tungtrafikk kan 

verte utofrdrande og korleis dette skal løysast går 
ikkje fram av KU eller framlegg til avbøtande tiltak! 

 
Forureining 

 Uroa for situasjonen knytt til ureining, krev utredning 
for kva type stoff, mengde, nedbrytingstid og 
konsekvens 

 Påstår at etter OPS har auka drift og mykje av fisken 
i indre del av fjorden vorte borte, området tåler ikkje 
auka ureining 

 Påstår at eksisterande ureining frå avrenninga frå 
steinbruddet er større enn skildra, mellom anna er 
ikkje dei store (auka?) nedbørsmengdene teke 
omsyn til i KU 

 Eksisterande sedimenteringsbasseng klarar i dag 
ikkje å ta unna volumet med forureina vatn 

 Må stillast krav til nytt basseng og etablerast 
reinseanlegg 

 Konsekvensane av auka transportaktivitet i Urdalen 
 Skildra betydeleg auke av tungtrafikk, kan gje risiko 

for øydelagt brofeste til tilkomstveg, må sikrast av 
tiltakshavar 

 Oppbygging av Urdalsvegen gjer avkøyring til privat 
veg vanskeleg og mellom anna må avlasting av 
hestar skje på vegen, etablerer avlastingsplass 

 Rideaktiviteter og auka transport kan verte 
utfordrande, det må etablerast trygg gang- /rideveg, 
eventuelt andre alternativ tek i vare trygg ferdsle 

 
Støy 

 Støynivået i dalen vil auke og det må gjerast 
støyberekning om korleis dette vil påverke tilhøva på 
min eigedom, ønskjer krav om årlege støymålingar 

Eigedomstilhøve 
 Private tilhøve (Lindås kommune) 

 
 
Konsulent 
Friluftsliv 

 Rekreasjonsområder med utgangspunkt frå Urdalen 
 Veg mot Aurdalen er ein av innfartane til Stussdalen 

og Husafjellet 
 Ved realisering av tiltaket ventar ein opp til ti store 

køyretøy i døgnet 
 Planforslaget hindrar ikkje annan bruk av vegen. 

 
Forureining 

 For drift av steinbrot og deponi vert det vist til 
gjeldande konsesjon 

 Planforslaget har greia ut tilhøve knytt til etablering av 
deponiet 

 Med tanke på avrenning frå steinbrotet vert det vist til 
KU frå 2012 

 Eksisterande krav til sedimentbasseng for steinbrotet 
vert vidareført. I planforslaget er det satt av areal til 
ytterlegare sedimentering aust for steinbrotet ved 
behov 

 
 

 Det er stilt krav til reinseanlegg i føresega 

 
 
 

 Tiltakshavar har vurdert eksisterande bruer som 
tilstrekkeleg utbygd med tanke på planlagt trafikkauke 

 
 Planforslaget legg ikkje opp til begrensingar av 

eksisterande bruk på vegen opp til Aurdalen. 

 
 
 
 
Støy 

 For støy vert det vist til kapittel 8 og 9.3 i planskildring 

 
Offentleg 
ettersyn 

Merknader / Innspel Kommentar konsulent og  Lindås kommune 

 
Oddvar 

 
Kryss E39 – Urdal 

Konsulent 
Kryss E39 – Urdal 



Urdal 
(gnr bnr) 

 I høve OPS skal kai nyttast til utskiping og aktuelt for 
mottak til deponi, bygg ein bru over E39 ved 

 Utnestunellen slepp ein kryssing av E39 ved lasting 
og lossing, unngår inngrep på dyrka mark 

 
 
Anleggstid 

 Drift i anlegget må begrensast til 06-22 og køyring 
07-19, elles opphald helg og helligdagar 

 
Ureining 

 Sikra redusert avrenning og gjerast undersøkingar 

 
Nedslagsfelt 

 Feltet til Urdalselva er endra, må gå fram av kart kor 
stor denne endringa er  og vurdere naudsynte 
sikringstiltak 

 Undersøking av vasskvalitet og fisk i Urdalselva må 
vere i krav 

 

 Kai SK2 opnar for transport av massar som vert lagra 
ved f_BL1. Dette er ikkje endra i høve opphaveleg 
reguleringsplan 

 Transport av massar til deponiet vil komme frå E39. 
 Planlagt ny avkøyrsle er dimensjonert for denne 

trafikken. 

 
Anleggstid 

 Drift i anlegget vil vere del av konsesjonssøknad 

 
 
Ureining 

 Det vert vist til kapittel 9.3.5. av planskildringa 

 
Nedslagsfelt 

 Det vert vist til kapittel 5.9 for kart over nedbørsfelt. I 
plankartet er det vist sone for flaumfare (H320) med 
tilhøyrande føresegn §7.4 

 Krav til dokumentasjon av vasskvalitet inngår som del 
av konsesjonssøknad til Fylkesmannen. 

 
 
Vurdering 

Motsegn frå NVE 
Motsegna frå NVE gjeld i liten grad sjølve endringa av plan. I det heile planområdet er teke 
med i planarbeidet er det opning for fagmyndighet som til dømes NVE å sjå på alle tema 
knytt til risiko- og sårbarhet for heile planområdet. Det same gjeld tilhøve for flaum- og 
skredfare og opninga for flomforbyggjande tiltak i Eikefetelva som er eit verna vassdrag.  
 
Konsulent har utarbeidd ny ROS-vurdering og gjort kartlegging knytt til flaum både i 
Eikefetelva og det mindre Urdalsvassdraget. Grunnlagsarbeidet gav ikkje grunn til 
vesentlege endringar i plandokumenta, men det er gjort justeringar i kart og førsegn. Etter at 
nye plandokumnt vart utforma har det vore gjennomført avgrensa høyring og avklarande 
dialog mellom NVE, Statens vegvesen, konsulent og Lindås kommune.  
 
Innspel frå grunneigarar 
Under høyringa har ein motteke innspel frå to grunneigarar som i hovudsak gjeld 
trafikkløysing, tilhøve knytt til auka trafikk og forureining.  
 

· Trafikkløysing og belastning 

Anlegget baserer seg på at massane til deponiet skal kome på bil og på E39. Difor er fokus 
på å gjere ei naudsynt utbetring av avkøyrsla frå E39 og inn på «Urdalsvegen» (f_SKV6 og 
8). Utforminga må vere slik at naudynt trafikktryggleik knytt til avkøyring vert teken i vare. 
Nytt kryss og busslomme må vere opparbeidd før ein kan ta deponiet i bruk og ligg i krava 
om rekkjefølgje (føresegna § 1.6.3) 

 

Når det gjeld sjølve «Urdalsvegen» (f_SKV6 og 8) er det verken i gjeldande eller framlegg 
til endra plan skildra behov eller ønskje om utbetring eller omlegging av vegen frå 
tiltakshavar si sida. Det er innspel frå ein grunneigar som er for auka trafikkbelastning i 



høve til turgåarar og eiga aktivitet knytt til vegen. 

 

Tiltakshavar skildrar at ein ser føre seg eit trafikkvolum på 10 køyretøy i døgnet, men talet 
vil nok variere. Aukinga skjer i tillegg til transport av stein som i sklidringa er planlagt fram 
til 2076. Vesentleg lengre enn ein ser føre seg tida for fylling av deponiet. Vegen har vore 
ein del av planområdet og driftsveg for steinbrotet i lang tid. Ein kan nok ikkje underslå at 
sjølv om ein skal vise omsyn og ta i vare fleire brukarar av vegen har 
næringsverksemenda ei form for prioritet. Det er over tid gjeve løyve til drift og ein har lagt 
til grunn ein akspet for dei verknadane drifta har for omgjevnadane når det gjeld bruk av 
vegen. 

 

Ein ser ikkje føre seg at det vil vere aktuelt eller naudsynt å påleggje tiltakshavar ansvar for 
å etablere eigen «turveg» knytt til andre aktivitetar langs Urdalsvegen. Viss det skulle vore 
aktuelt å vurdere slikt tiltak måtte anna aktivitet både vore etablert før steinbrotet vart 
etablert og om ikkje anna ha både omfang og volum i ein betydeleg storleik. 

 

Det er nok usemje i vurderinga om kor stor belastning den auka aktiviteten vil gje for andre 
brukarar. I høve til rammene for dagens aktivitet synast aukinga ikkje å vere så vesentleg 
at det skal vere naudsynt å gjere utbetringar eller særeklit tilrettelegging på eller langs 
Urdalsvegen. 

Ein er i utgangspunktet samd i vurderinga som ligg knytt til verknad av planframlegget og i 
KU knytt til trafikktilhøve. 

 
· Forureining 

Når det gjeld sigevatn forureining knytt til arbeidet og drift av deponi er drift av deponi 
basert på løyve frå Fylkesmannen. I løyve vert det set ramme for korleis rensing eller 
filtrering av sigevatn skal løyses. Eventuelle driftsmessige vilkår vert sett i dette løyvet.  

 

  
Reinseanlegg for sigevatn 
frå deponiet skal etablerast 
innan for område f_BL1. 
 
I høve til krava om 
rekkjefølgje, § 1.6.4 i 
føresegna, skal naudsynt 
reinseanlegg vere etabelrt 
før det vert gjeve løyve til 
fylling i deponiet. 



 
Utsnitt Kryss E39 – Urdalsvegen – Plankart 241.2019 
 

 
Justert framlegg 
Med bakgrunn i dei rammene som var gjeve i motsegna vart det gjennomført nytt 
grunnlagsarbeide knytt til ROS, herunder fornya skredfarevurdring, flaumkartlegging og 
vurdering av behov for inngrep i verna vassdrag. I sum fant ein i likevel at det i liten grad var 
naudsynt å endre plandokumenta (skildring, kart og føresegn) etter at grunnlagsdokumenta 
og ROS-analysa vart justert.  
 
Justert planframlegg som følgje av motsegna frå NVE vart sendt på avgrensa høyring 
29.10.2018 og det kom inn ny merknad frå Statens vegvesen og NVE. Med grunn i innspela 
blei det gjennomført eit fellesmøte og gjort endringar i plankartet. Etter siste endring har 
Stanens vegvesen akseptert framlegget og Lindås kommune mottok 20.2.2019 melding om 
at NVE trakk motsegna. Seinare stadfesta av Fylkesmannen i Vestland. 
 
 
 
 
 
 

………………………… 
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I politireforma er det førebyggjande arbeidet ein av dei viktigaste kvalitative endringane som 



skal gjennomførast og skal derfor ha stort fokus. I samband med dette arbeidet skal det 
utarbeidast ein gjensidig forpliktande avtale mellom politidistriktet og kommunane om 
tenestetilbod, politikontaktens rolle og politiråd. Avtalen skal regulera arbeidet både på 
operativt og strategisk nivå.  Avtalen skal tilpassa behovet i kvar enkelt kommune, men stort 
sett omhandle dei same tema. 

Tenesteavtalen mellom Lindås kommune og Nordhordland lensmannsdistrikt omhandlar 
følgjande: 

· Konkret tenestetilbod 
· Politikontakten si rolle 
· Politiråd 
· Forventningar til samarbeid 
· Særskilte fokusområder 
· Organisering av samarbeidet 

 

Vurdering: 
Rådmannen vurderer tenesteavtalen som eit godt fundament for korleis kommunen og 
politiet skal samarbeidet om det førebyggjande arbeidet. Rådmannen rår til at tenesteavtalen 
blir godkjent. 
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1. Innleiing /formål 
 
Vidareutvikling av det førebyggande arbeidet er ein av dei viktigaste kvalitative endringane som skal gjennomførast i 
politireforma og skal derfor ha stort fokus. Det skal utarbeidast  ein gjensidig forpliktande avtale mellom politidistriktet og 
kommunane om tenestetilbod, politikontaktens rolle og politiråd. 
 
Det er nødvendig ein gjensidig pliktar seg til at det førebyggande arbeidet skal fungere best mogeleg.. Det er derfor ønskelig 
å beskrive både kva politiet og kommunen kan bidra med i dette samarbeidet. Avtalen skal regulera arbeidet på både 
operativt og strategisk nivå.  Avtalen skal tilpassa behovet i kvar enkelt kommune, men stort sett omhandle dei same tema. 

2. Tenestetilbod 
 
Politiet er etablert ved to tenestestadar i Nordhordland lensmannsdistrikt. Tenestestadane skal væra i Knarvik i Lindås 
kommune og på Hosteland i Masfjorden kommune.  Samfunnsoppdraget til lensmannsdistriktet er å gi hjelp og service til 
innbyggarar, samt skapa tryggleik, lov og orden i kommunen.  
 
Opningstider ved tenestestaden i Knarvik vil være måndag til fredag frå kl. 09.00 til 15.00.  I tillegg vil ein ha langope på 
torsdagar til kl. 19.00. Opningstider ved tenestestaden i Masfjorden vil være tysdag, onsdag og torsdag frå kl. 10.00 til kl. 
1400, men en må rekne med at kontoret kan være stengt i særskilde høve. 
 
Ved kontoret i Knarvik er hovudkontoret i lensmannsdistriktet. Kontoret i Knarvik tilbyr teneste innan politifaglige områder. 
Mottak av meldingar og etterforsking i straffesaker skjer i hovudsak frå dette kontoret.  Dei fleste politipatruljer har Knarvik  
som utgangspunkt.  På enkelte kontordagar i Masfjorden vil politipatrulje kjøre ut frå dette kontoret. 
 
Kontoret i Knarvik har vidare ansvar for sivil rettspleie og forvaltningsoppgåver tillagt lensmannsdistriktet.  Sivil rettspleie er 
sakshandsaming  og ansvar for utleggsforretningar, forliksrådsekretariat og gjeldsordning i lensmannsdistriktet. Kontoret i 
Knarvik kan vidare utsteda pass, utsteda kjøresetel, utsteda brukthandelsløyve, mottak av våpensøknadar, bistand i arv- og 
skiftesaker, mottak av hittegods.  Kontoret er også høringsinstans ifm. kommunale løyve.  
 
Lensmannskontoret vil delta aktivt i politiråd, beredskapsråd, kommunen sitt psykososiale kriseteam og kommunen si 
kriseleiing 
 
Lensmannskontoret vil også delta i etablerte kriseteam ved ungdomsskulane i kommunen.  
 
Det vil være egen politikontakt som er kontaktledd mellom lensmannsdistriktet og kommunen, samt andre eksterne 
organisasjonar politiet samarbeider med. 
 
Lensmannsdistriktet vil kunne tilby politipatrulje ved hendingar /oppdrag som politidistriktet sin operasjonssentral 
prioriterer å sende politipatrulje til.   
 
Lensmannsdistriktet vil skjeldan kunne tilby førebyggande politipatruljeteneste utan at dette er planlagt i god tid før større 
arrangement.   
 
Lensmannsdistriktet vil kunne tilby sporadiske trafikkontrollar i lensmannsdistriktet.  Kontrollane vil i hovudsak være i 
Lindås og Meland pga. beredskap til meir sentrale strøk.   Lensmannsdistriktet vil i likevel tilby en aktiv deltaking i det 
førebyggande arbeidet som TSU ( trafikkfaglig samarbeids utval ) tilbyr kommunane i lensmannsdistriktet. 
 
 

3. Politikontakten  
 
Politikontakt/politiråd er en av politireformas seks prioriterte funksjoner. Førebyggande teneste skal knytast  tett saman 
med politiets andre oppgåver i en samanhengande kjede av tiltak for tryggleik og kriminalitetsførebyggande tiltak. 
 
Politikontakten skal være det faste bindeleddet mellom lensmannsdistriktet og kommunen. Politikontakten er fast medlem 
av politirådet.  
 
Det skal væra en gjensidig avtale om politikontaktordninga i kommunen. 



4. Politiråd 
 
Det skal være eigen avtale om politirådssamarbeid for det enkelte politiråd. Denne skal reviderast kvart år. 
Lensmannen og politikontakten ved tenesteeininga er faste medlemmer i politirådet. 
 
Politirådsmøte skal haldast  minimum to gonger pr. år. 

5. SLT (samordning av lokale rus- og kriminalitetsførebyggande 
tiltak) 

 
Lindås kommune har ikkje SLT-koordinator. 

6. Forventningar til samarbeid 
 
Samarbeidet med kommunen er gjensidig. Det er derfor viktig at avtalen omhandlar forventningar begge veier.  Det er 
viktig med god samhandling  som for eksempel i forhold til politivedtekter, barnevern, trafikale forhold, rus-politisk 
handlingsplan og planarbeid i kommunen sett i et kriminalitetsførebyggande perspektiv. 
 
Politiet har forventning om at kommunen som samarbeidsaktør, bidrar til ein samordna førebyggande innsats mot 
kriminalitet og rusbelasta  utfordringar. Dette skal sikrast gjennom tett dialog med politikontakten / politiråd. 

7. Spesielle fokusområder 
 

 Kjernegrupper i kommunen sine ungdomsskular  

 Ungdomsoppfølging / ungdomsstraff 

 Trafikkførebyggjande arbeid 

8. Organisering av samarbeidet 
 
Samarbeid skal sikrast ved avtaler i politiråd og gjennom politikontaktordning.  

9. Administrative forhold 
 
Teieplikt vært følgt opp av kvar enkelt ansvarlig part.  
Teieplikt er likevel ikkje til hinder for å dele informasjon når det kan være fare for liv og helse.   Alle har ei plikt til å hindre 
nærmare gitte straffbare forhold og handlingar etter Straffelovens § 196.  
Det er viktig at reglene om teiesplikt ikkje er til hinder for det førebyggande samarbeidet. Avklaring om temaet underveis, 
vil være svært viktig.   

10. Evaluering 
 
Samarbeidsavtalar må evaluerast årlig. I tillegg er det utgitt vegledar frå Politidirektoratet for evaluering av politirådet. 
 

 
   

Lensmann  Ordførar 

 

   

   

  

 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
024/19 Formannskapet PS 28.03.2019 
024/19 Kommunestyret PS 04.04.2019 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Hogne Haugsdal 14/7628 

Justering av selskapsavtale og stiftingsdokument for Bergen og Omland Havn IKS. 

Vedlegg: 
Vedlegg 1_BOH Selskapsavtale for Bergen og Omland Farvannsforvaltning IKS (L)(554380)Vedlegg 
2_BOH Stiftelsesdokument for Bergen og Omland Farvannsforvaltning IKSVedlegg 3_Notat 
vedrørende stiftelse av nytt IKS - Forslag til endringer i selskapsavtale 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

· Kommunestyret vedtek dei føreslegne endringane i selskapsavtalen og
stiftingsdokumentet §§1, 3 og 10, herunder at namnet på BOH IKS blir endra til
Bergen og Omland Farvannsforvaltning IKS (BOF IKS), og at selskapet får høve til
å ta opp lån på inntil 15 mill. kroner.

· I medhald av Havne- og farvannslova av 17.04.2009 nr. 19, §10, delegeres med
dette Lindås kommune sin mynde etter Havne- og farvannslova og bestemmelser
gitt i medhald av denne lov, til Bergen og Omland Farvannsforvaltning IKS, med
verknad frå 01.05.2019.

………………………… 

Formannskapet - 024/19 

FO - behandling: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

FO - vedtak: 

· Kommunestyret vedtek dei føreslegne endringane i selskapsavtalen og
stiftingsdokumentet §§1, 3 og 10, herunder at namnet på BOH IKS blir endra til
Bergen og Omland Farvannsforvaltning IKS (BOF IKS), og at selskapet får høve til
å ta opp lån på inntil 15 mill. kroner.

· I medhald av Havne- og farvannslova av 17.04.2009 nr. 19, §10, delegeres med
dette Lindås kommune sin mynde etter Havne- og farvannslova og bestemmelser
gitt i medhald av denne lov, til Bergen og Omland Farvannsforvaltning IKS, med



verknad frå 01.05.2019. 
………………………… 

 

 
 
 
 
 
Saksopplysningar: 
Saka skal til innstilling i formannskapet 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
Bakgrunn: 
Viser til kommunestyresak 94/17, der Lindås kommune vedtok å etablere eit interkommunalt 
selskap, Bergen og Omland Havn IKS (BOH IKS), for å ivareta kommunen sine lovpålagte 
myndigheitsoppgåver. Der blei det fatta følgjande vedtak: 

1. Lindås kommune godkjenner at det vert etablert eit interkommunalt selskap, Bergen og 
Omland Havn IKS (BOH IKS), for å ivareta kommunen sine lovpålagte myndigheitsoppgåver, 
jf. hamne- og farvassloven § 10, saman med dei andre kommunane i hamnesamarbeidet i 
dagens BOH og BOH AS 

2. Ordføraren får fullmakt til å stifta det nye hamneselskapet saman med dei øvrige 
samarbeids-kommunane. Dette i samsvar med vedlagte stiftingsdokument og selskapsavtale 
for BOH IKS, samt andre retningsliner som kjem fram av saka, som fastsetting av endeleg 
opningsbalanse, gjennomføra kapitalinnskot og halda konstituerande 
representantskapsmøte med val av styre og revisor. ‘Det vidare arbeidet med 
gjennomføringa av selskapsetableringa og overføringa av kapital/verdiar, blir ivaretatt av 
styret og den daglege leiinga i det nye selskapet, jf. tenestekjøpsavtale med BOH AS.  

3. I medhald av kommunelova kap. 5 (interkommunalt samarbeid) og hamne- og farvasslova 
av 17.04.2009 nr. 19 § 10, vert Lindås kommune si mynde etter hamne- og farvasslova 
delegert til BOH IKS. Kommunestyret forutset at delegasjonen av mynde til BOH IKS ikkje 
innskrenkar Lindås kommune sitt høve til å sette i verk tiltak for å verna innbyggarane si 
helse når helsevern-styresmaktene tilrår dette.  

4. Frå Lindås kommune blir Ståle Juvik Hauge og Nina Stabell Øvreås valt inn som medlem 
og varamedlem til representantskapet i BOH IKS. 

 
I påvente av nødvendige avklaringar, mellom anna knytt til fordeling av hamne- og 
bykassekapitalen i  
Bergen kommune, har overføring av hamneverksemda frå BOH til Bergen og Omland Havn 
AS (BOH AS) og BOH IKS så langt vore sett på vent.  
 
No har bystyret i Bergen i sak 29/19 mellom anna gjort følgjande vedtak:  
 «1.  Bergen kommune gir sin tilslutning til havnerådets vedtak fra 7.12.2018 om overføring 
av havnevirksomheten fra BOH til BOH AS. Dette er for øvrig i overensstemmelse med 
byrådets anbefaling og nærmere vurderinger i saken.»  
 
I forkant av stiftingsmøtet for BOH IKS, som var planlagt 20.02.19, har leiinga i dagens BOH 



mellom anna gjort framlegg om å endra namnet på dette IKS-et til «Bergen og Omland 
Farvannsforvaltning IKS» (BOF IKS). Dette er gjort for å markera eit meir tydeleg skilje 
mellom det selskapet som skal ivareta samarbeidskommunane sine lovpålagde 
myndigheitsoppgåver knytt til hamne- og farvannslova, og  den øvrige hamneverksemda 
som skal overførast til BOH AS. Det vart vidare gjort framlegg om å justera 
formålsparagrafen, samt gje det nye IKS-et lov til å ta opp lån for å finansiera eventuelle 
anleggsmidlar knytt til den operative delen av farvannsforvaltninga. Bakgrunnen for 
ovannemnde endringsforslag er nærmare omtalt i vedlagte notat frå BOH, datert 21.02.2019 
 
I nemnde møte vart deltakarane einige om å ikkje gjennomføra den formelle stiftinga av 
selskapet før det er gjennomført ei ny politisk behandling av oppdatert selskapsavtale og 
stiftingsdokument for BOF IKS (tidligere BOH IKS), først og fremst med bakgrunn i den nye § 
10, nemleg tilgang for selskapet til å kunne ta opp lån. 

Oppsummert foreslås følgende paragrafer i selskapsavtalen og stiftelsesdokumentet endret, 
jf. også vedlagte utkast til samme:  
 
§ 1 – Firmanavn  
 
Fra:  
«Selskapets firmanavn er Bergen og Omland Havn IKS («Selskapet»)»  
 
Til:  
«Selskapets firmanavn er Bergen og Omland Farvannsforvaltning IKS («Selskapet»)» 

§ 3 – Selskapets virksomhet  
 
Fra:  
«Selskapet skal på grunnlag av delegasjon fra kommuner som er deltakere ivareta og 
samordne de havneoppgavene som gjelder offentlig myndighetsutøvelse i deltaker-
kommunenes havnefarvann.»  
 
Til:  
«Selskapet skal på grunnlag av delegasjon fra deltakerkommunene ivareta og samordne de 
lovpålagte oppgavene, og utøve kommunenes myndighet etter havne- og farvannsloven og 
bestemmelser gitt i medhold av denne.» 

§ 10 - Lån  
Ny paragraf:  
«Selskapet kan ta opp lån. Grensen for samlet låneopptak er NOK 15 millioner.» 

Vurdering: 
Rådmannen ser endringsforslaga i selskapsavtalen og stiftingsdokumentet for BOH IKS/BOF 
IKS som 
føremålstenlege. Endringane vil bl.a. tydeleggjera selskapet si oppgåveportefølje sett opp 
mot den 
øvrige hamneverksemda, som skal utførast gjennom BOH AS. 
Saka vert lagt fram til politisk handsaming av oppdatert selskapsavtale og stiftingsdokument 
for BOH 
IKS/BOF IKS, i samsvar med avgjerd som vart gjort på stiftingsmøtet. I tillegg må 
kommunen delegere sin mynde knytt til hamneforvaltning til BOF IKS, slik at selskapet 
skal ha den nødvendige heimel til å utføre desse oppgåvene. 



Selskapsavtale for 

Bergen og Omland Farvannsforvaltning IKS 
 
 

§ 1 Firmanavn 
 
Selskapets firmanavn er Bergen og Omland Farvannsforvaltning IKS ("Selskapet"). 
 
 
§ 2 Forretningskommune 
 
Selskapet skal ha sitt forretningskontor i Bergen kommune. 
 
 
§ 3 Selskapets virksomhet 
 
Selskapet skal på grunnlag av delegasjon fra deltakerkommunene ivareta og samordne de lovpålagte 
oppgavene, og utøve kommunenes myndighet etter havne- og farvannsloven og bestemmelser gitt i 
medhold av denne.  
 
§ 4 Selskapskapital, eierandel og ansvar 
 
Den enkelte deltaker hefter ubegrenset for en prosentdel av Selskapets forpliktelser. 
 
Innskudd som foretas ved stiftelsen, eierandel og ansvar fordeles som følger: 
 
Kommune/deltaker Innskudd NOK Prosentvis eierandel i 

Selskapet  
Prosentvis fordeling 
av ansvar  

Askøy 0 5 5 
Austrheim  0 1 1 
Bergen  5 000 000 50 50 
Fedje  0 1 1 
Fjell  0 11 11 
Lindås 0 16 16 
Meland 0 1 1 
Os 0 5 5 
Radøy 0 1 1 
Sund  0 1 1 
Øygarden 0 8 8 
SUM 5 000 000 100 100 

 
 
Det er ingen ytterligere innskuddsplikt eller plikter til å foreta andre ytelser overfor Selskapet for 
deltakerne.  
 
Eierandel og ansvar endres forholdsmessig når deltakere trer inn eller ut av Selskapet i samsvar med 
selskapsavtalen § 10 og § 11. Så lenge Bergen kommune er deltaker skal Bergen kommunes eierandel 
og ansvar likevel alltid utgjøre 50 %.  
 
 



§ 5 Representantskapet 
 
Selskapets øverste organ er representantskapet. Deltakerne utøver sin myndighet i selskapet gjennom 
representantskapet. 
 
Alle deltakere skal hver velge ett medlem samt ett varamedlem til representantskapet. Medlemmer og 
varamedlemmer i representantskapet velges for inntil fire år av gangen. Valget følger 
kommunevalgperioden. 
 
Representantskapets leder velges av representantskapet for inntil fire år av gangen. Valget følger 
kommunevalgperioden. Ved valg av representantskapets leder har Bergen kommune ikke stemmerett. 
 
Styrets leder og daglig leder har møteplikt og talerett i representantskapet. Styrets øvrige medlemmer 
har møterett og talerett. 
 
Representantskapet skal møtes minst én gang per år. Representantskapet skal behandle de saker og 
følge de prosedyrer for saksbehandling som fastsettes av den til enhver tid gjeldende lov om 
interkommunale selskaper ("IKS-loven"). 
 
 
§ 6  Stemmerett, krav til deltakelse og krav til flertall i representantskapet 
 
Deltakerne har stemmerett på selskapsmøtet i samsvar med deres prosentvise eierandel i Selskapet.  
 
Representantskapet kan treffe beslutninger når minst halvparten av deltakerne og mer enn 2/3 av 
stemmene er representert. 
  
Beslutninger treffes med alminnelig flertall av stemmene som er representert.  
 
For valg av styre gjelder § 7.  
 
Ved endringer av selskapsavtalen må det foreligge tilslutning fra mer enn 2/3 av stemmene som er 
representert. Følgende endringer av selskapsavtalen krever likevel alltid tilslutning fra samtlige 
deltakere: 
 

1. selskapets foretaksnavn;  
2. angivelse av deltakerne;  
3. selskapets formål;  
4. den kommune der selskapet har sitt hovedkontor;  
5. antall styremedlemmer;  
6. deltakernes innskuddsplikt og plikt til å foreta andre ytelser overfor selskapet;  
7. den enkelte deltakers eierandel i selskapet og den enkelte deltakers ansvarsandel i selskapet 

dersom denne avviker fra eierandelen;  
8. antall medlemmer av representantskapet og hvor mange medlemmer den enkelte deltaker 

oppnevner;  
9. annet som etter lov skal fastsettes i selskapsavtalen. 

 
 
§ 7 Styret 
 
Styret velges for inntil fire år av gangen. Valget følger kommunevalgperioden.  
 



Det skal være åtte deltakervalgte medlemmer av styret. Deltakerne skal arbeide for at sammensetningen 
av styret i Selskapet er lik sammensetningen av styret i Bergen og Omland Havn AS. 
 
Bergen kommune har rett til å utpeke fire styremedlemmer som velges av representantskapet. Bergen 
kommune har også rett til å utpeke et tilsvarende antall varamedlemmer til styret som velges av 
representantskapet. Bergen kommune har rett til å velge hvem som skal være styreleder.  
 
Øvrige deltakerkommuner (alle deltakere unntatt Bergen kommune) har rett til å utpeke fire 
styremedlemmer som velges av representantskapet. Av disse har kommunene Lindås, Fjell og 
Øygarden rett til å utpeke ett styremedlem hver, forutsatt at kommunene er deltakere i Selskapet. 
Kommunene Sund, Askøy, Os, Radøy, Meland, Fedje og Austrheim i fellesskap rett til å utpeke ett 
styremedlem, forutsatt at kommunene er deltakere i selskapet. 
 
De øvrige deltakerkommuner har med samme fordeling som nevnt over også rett til å velge et 
tilsvarende antall varamedlemmer til styret. 
 
Kystverket gis anledning til å møte i styret med tale- og forslagsrett.  
 
Styret skal behandle de saker og følge de prosedyrer for saksbehandling som fastsettes av den til enhver 
tid gjeldende IKS-lov. 
 
 
§ 8  Daglig leder 
 
Daglig leder velges av styret. 
 
Deltakerne skal arbeide for at daglig leder skal være samme person som er daglig leder i Bergen og 
Omland Havn AS.  Daglig leder skal i så fall ikke være ansatt som arbeidstaker i Selskapet, men skal 
bistå Selskapet på grunnlag av en forretningsføreravtale mellom Bergen og Omland Havn AS og 
Selskapet. 
 
Daglig leder skal behandle de saker og følge de prosedyrer for saksbehandling som fastsettes av den til 
enhver tid gjeldende IKS-lov. 
 
 
§ 9 Signatur  
 
Selskapets firma tegnes av styrets leder alene, av to styremedlemmer i fellesskap eller av daglig leder.  
 
 
§ 10  Lån 
 
Selskapet kan ta opp lån. Grensen for samlet låneopptak er NOK 15 millioner. 
 
§ 11 Omsetningsbegrensninger. Nye deltakere 
 
Selskapsandel kan bare overdras til ny deltaker med samtykke fra alle de øvrige deltakerne. Kravet om 
samtykke gjelder ikke økt eierskap som følge av at kommuner slås sammen. 
 
Ved eierskifte trer erververen inn i overdragerens samtlige rettigheter og forpliktelser overfor de øvrige 
deltakere. Erververen er på samme måte som overdrageren bundet av de beslutninger og disposisjoner 
som selskapet har truffet før eierskiftet, og Selskapet og de øvrige deltakere kan bringe i motregning 
mot erververen fordringer som de ifølge selskapsforholdet har på overdrageren. 



 
For forpliktelser som påhvilte Selskapet ved eierskiftet, hefter overdrageren og erververen en for begge 
og begge for en inntil kreditor må anses å ha fritatt overdrageren for ansvar.  
 
 
 
§ 12 Innløsning og oppløsning 
 
Enhver deltaker har rett til å tre ut av Selskapet med 6 måneders skriftlig varsel.  
 
Utløsningssummen fastsettes til andelens nettoverdi ved oppsigelsesfristens utløp. Utløsningssummen 
kan likevel ikke overstige verdien av deltakerens innskudd. 
 
Uttredende deltaker er ansvarlig for en forholdsmessig andel av Selskapet gjeld på tidspunktet for 
uttreden inntil kreditorene fritar den uttredende deltaker for slikt ansvar. 
 
Selskapet kan oppløses dersom deltakerne er enige om det. Ved oppløsning fordeles eiendeler og ansvar 
forholdsmessig ut fra den enkelte deltakers eierandel.  
 

*** 
 

 
 

- Signaturside følger -  



Signaturside for selskapsavtale for Bergen og Omland Farvannsforvaltning IKS 
 
 

 
____________________________ ____________________________ 
Askøy kommune   Austrheim kommune 
Navn:       Navn:   
 
 
 
____________________________ ____________________________ 
Bergen kommune   Fedje kommune 
Navn:       Navn:   
 
 
 
____________________________ ____________________________ 
Fjell kommune    Lindås kommune 
Navn:       Navn:   
 
 
 
____________________________ ____________________________ 
Meland kommune   Os kommune 
Navn:       Navn:   
 
 
 
_________________________  ____________________________ 
Radøy kommune   Sund kommune 
Navn:       Navn:   
 
 
 
____________________________  
Øygarden kommune 
Navn: 
 
 



Stiftelsesdokument for 

Bergen og Omland Farvannsforvaltning IKS 
 
 

1 STIFTERNE 

Stifterne er: 
 
Askøy kommune, Org.nr. 964 338 442, Klampavikvegen 1, 5300 Kleppestø  
Austrheim kommune, Org.nr. 948 350 823, Sætremarka 2, 5943 Austrheim 
Bergen kommune, Org.nr. 964 338 531, Rådhusgaten 10, 5020 Bergen 
Fedje kommune, Org.nr. 944 041 036, 5947 Fedje 
Fjell kommune, Org.nr. 951 996 777, Postboks 184, 5342 Straume  
Lindås kommune, Org.nr 935 084 733, Kvernhusmyrane 20, 5914 Isdalstø 
Meland kommune, Org.nr 951 549 770, Postboks 79, 5906 Frekhaug 
Os kommune, Org.nr. 844 458 312, Postboks 84, 5202 Os 
Radøy kommune, Org.nr 954 748 634, Radøyvegen 1690, 5936 Manger 
Sund kommune, Org.nr. 964 338 809, Postboks 23, 5371 Skogsvåg 
Øygarden kommune, Org.nr. 938 766 223, Ternholmvegen 2, 5337 Rong 
 

  

2 SELSKAPSAVTALE 

Selskapet skal ha følgende selskapsavtale: 
 

*** 
§ 1 Firmanavn 
 
Selskapets firmanavn er Bergen og Omland Farvannsforvaltning IKS ("Selskapet"). 
 
 
§ 2 Forretningskommune 
 
Selskapet skal ha sitt forretningskontor i Bergen kommune. 
 
 
§ 3 Selskapets virksomhet 
 
Selskapet skal på grunnlag av delegasjon fra deltakerkommunene ivareta og samordne de lovpålagte 
oppgavene, og utøve kommunenes myndighet etter havne- og farvannsloven og bestemmelser gitt i 
medhold av denne.  
 
§ 4 Selskapskapital, eierandel og ansvar 
 
Den enkelte deltaker hefter ubegrenset for en prosentdel av Selskapets forpliktelser. 
 
Innskudd som foretas ved stiftelsen, eierandel og ansvar fordeles som følger: 
 
 



Kommune/deltaker Innskudd NOK Prosentvis eierandel i 
Selskapet  

Prosentvis fordeling 
av ansvar  

Askøy 0 5 5 
Austrheim  0 1 1 
Bergen  5 000 000 50 50 
Fedje  0 1 1 
Fjell  0 11 11 
Lindås 0 16 16 
Meland 0 1 1 
Os 0 5 5 
Radøy 0 1 1 
Sund  0 1 1 
Øygarden 0 8 8 
SUM 5 000 000 100 100 

 
 
Det er ingen ytterligere innskuddsplikt eller plikter til å foreta andre ytelser overfor Selskapet for 
deltakerne.  
 
Eierandel og ansvar endres forholdsmessig når deltakere trer inn eller ut av Selskapet i samsvar med 
selskapsavtalen § 10 og § 11. Så lenge Bergen kommune er deltaker skal Bergen kommunes eierandel 
og ansvar likevel alltid utgjøre 50 %.  
 
 
§ 5 Representantskapet 
 
Selskapets øverste organ er representantskapet. Deltakerne utøver sin myndighet i selskapet gjennom 
representantskapet. 
 
Alle deltakere skal hver velge ett medlem samt ett varamedlem til representantskapet. Medlemmer og 
varamedlemmer i representantskapet velges for inntil fire år av gangen. Valget følger 
kommunevalgperioden. 
 
Representantskapets leder velges av representantskapet for inntil fire år av gangen. Valget følger 
kommunevalgperioden. Ved valg av representantskapets leder har Bergen kommune ikke stemmerett. 
 
Styrets leder og daglig leder har møteplikt og talerett i representantskapet. Styrets øvrige medlemmer 
har møterett og talerett. 
 
Representantskapet skal møtes minst én gang per år. Representantskapet skal behandle de saker og 
følge de prosedyrer for saksbehandling som fastsettes av den til enhver tid gjeldende lov om 
interkommunale selskaper ("IKS-loven"). 
 
 
§ 6  Stemmerett, krav til deltakelse og krav til flertall i representantskapet 
 
Deltakerne har stemmerett på selskapsmøtet i samsvar med deres prosentvise eierandel i Selskapet.  
 
Representantskapet kan treffe beslutninger når minst halvparten av deltakerne og mer enn 2/3 av 
stemmene er representert. 
  
Beslutninger treffes med alminnelig flertall av stemmene som er representert.  



 
For valg av styre gjelder § 7.  
 
Ved endringer av selskapsavtalen må det foreligge tilslutning fra mer enn 2/3 av stemmene som er 
representert. Følgende endringer av selskapsavtalen krever likevel alltid tilslutning fra samtlige 
deltakere: 
 

1. selskapets foretaksnavn;  
2. angivelse av deltakerne;  
3. selskapets formål;  
4. den kommune der selskapet har sitt hovedkontor;  
5. antall styremedlemmer;  
6. deltakernes innskuddsplikt og plikt til å foreta andre ytelser overfor selskapet;  
7. den enkelte deltakers eierandel i selskapet og den enkelte deltakers ansvarsandel i selskapet 

dersom denne avviker fra eierandelen;  
8. antall medlemmer av representantskapet og hvor mange medlemmer den enkelte deltaker 

oppnevner;  
9. annet som etter lov skal fastsettes i selskapsavtalen. 

 
 
§ 7 Styret 
 
Styret velges for inntil fire år av gangen. Valget følger kommunevalgperioden.  
 
Det skal være åtte deltakervalgte medlemmer av styret. Deltakerne skal arbeide for at sammensetningen 
av styret i Selskapet er lik sammensetningen av styret i Bergen og Omland Havn AS. 
 
Bergen kommune har rett til å utpeke fire styremedlemmer som velges av representantskapet. Bergen 
kommune har også rett til å utpeke et tilsvarende antall varamedlemmer til styret som velges av 
representantskapet. Bergen kommune har rett til å velge hvem som skal være styreleder.  
 
Øvrige deltakerkommuner (alle deltakere unntatt Bergen kommune) har rett til å utpeke fire 
styremedlemmer som velges av representantskapet. Av disse har kommunene Lindås, Fjell og 
Øygarden rett til å utpeke ett styremedlem hver, forutsatt at kommunene er deltakere i Selskapet. 
Kommunene Sund, Askøy, Os, Radøy, Meland, Fedje og Austrheim i fellesskap rett til å utpeke ett 
styremedlem, forutsatt at kommunene er deltakere i selskapet. 
 
De øvrige deltakerkommuner har med samme fordeling som nevnt over også rett til å velge et 
tilsvarende antall varamedlemmer til styret. 
 
Kystverket gis anledning til å møte i styret med tale- og forslagsrett.  
 
Styret skal behandle de saker og følge de prosedyrer for saksbehandling som fastsettes av den til enhver 
tid gjeldende IKS-lov. 
 
 
§ 8  Daglig leder 
 
Daglig leder velges av styret. 
 
Deltakerne skal arbeide for at daglig leder skal være samme person som er daglig leder i Bergen og 
Omland Havn AS.  Daglig leder skal i så fall ikke være ansatt som arbeidstaker i Selskapet, men skal 



bistå Selskapet på grunnlag av en forretningsføreravtale mellom Bergen og Omland Havn AS og 
Selskapet. 
 
Daglig leder skal behandle de saker og følge de prosedyrer for saksbehandling som fastsettes av den til 
enhver tid gjeldende IKS-lov. 
 
 
§ 9 Signatur  
 
Selskapets firma tegnes av styrets leder alene, av to styremedlemmer i fellesskap eller av daglig leder.  
 
 
§ 10  Lån 
 
Selskapet kan ta opp lån. Grensen for samlet låneopptak er NOK 15 millioner. 
 
§ 11 Omsetningsbegrensninger. Nye deltakere 
 
Selskapsandel kan bare overdras til ny deltaker med samtykke fra alle de øvrige deltakerne. Kravet om 
samtykke gjelder ikke økt eierskap som følge av at kommuner slås sammen. 
 
Ved eierskifte trer erververen inn i overdragerens samtlige rettigheter og forpliktelser overfor de øvrige 
deltakere. Erververen er på samme måte som overdrageren bundet av de beslutninger og disposisjoner 
som selskapet har truffet før eierskiftet, og Selskapet og de øvrige deltakere kan bringe i motregning 
mot erververen fordringer som de ifølge selskapsforholdet har på overdrageren. 
 
For forpliktelser som påhvilte Selskapet ved eierskiftet, hefter overdrageren og erververen en for begge 
og begge for en inntil kreditor må anses å ha fritatt overdrageren for ansvar.  
 
 
 
§ 12 Innløsning og oppløsning 
 
Enhver deltaker har rett til å tre ut av Selskapet med 6 måneders skriftlig varsel.  
 
Utløsningssummen fastsettes til andelens nettoverdi ved oppsigelsesfristens utløp. Utløsningssummen 
kan likevel ikke overstige verdien av deltakerens innskudd. 
 
Uttredende deltaker er ansvarlig for en forholdsmessig andel av Selskapet gjeld på tidspunktet for 
uttreden inntil kreditorene fritar den uttredende deltaker for slikt ansvar. 
 
Selskapet kan oppløses dersom deltakerne er enige om det. Ved oppløsning fordeles eiendeler og ansvar 
forholdsmessig ut fra den enkelte deltakers eierandel. 

*** 
 
 

3 INNSKUDD, EIERANDEL OG ANSVAR 

I samsvar med selskapsavtalen § 4 stiftes Selskapet med følgende innskuddsplikt, eierandel og 
deltakeransvar: 
 
 
 



Kommune Innskudd NOK Prosentvis eierandel i 
Selskapet  

Prosentvis fordeling 
av ansvar  

Askøy 0 5 5 
Austrheim  0 1 1 
Bergen  5 000 000 50 50 
Fedje  0 1 1 
Fjell  0 11 11 
Lindås 0 16 16 
Meland 0 1 1 
Os 0 5 5 
Radøy 0 1 1 
Sund  0 1 1 
Øygarden 0 8 8 
SUM 5 000 000 100 100 

 
 
Innskuddet på kr. 5 000 000 fra Bergen kommune forfaller til oppgjør innen den 20. mars 2019. 
 
Selskapet skal dekke stiftelsesutgiftene, som antas utgjøre omlag kr. 25 000. Utgifter til stiftelsen av 
Selskapet forskutteres av Bergen kommune. 
 

4 STYREMEDLEMMER OG REVISOR  

 
Selskapets styremedlemmer og varamedlemmer er: 
 
Navn  Verv 
Tom Georg Indrevik  styrets leder 
Anne-Grete Strøm-Erichsen 
Astrid Aarhus Byrknes 
Atle Dåvøy 
Geir Vassdal 
Hege Økland 
Ståle Skaatun 
Vegar Frihammer 

 styremedlem 
styremedlem 
styremedlem 
styremedlem 
styremedlem 
styremedlem 
styremedlem 

Nina Bognøy  varamedlem  
   
Selskapets revisor er: 
 
Navn Adresse Org.nr. 
BDO AS   O. J. Brochsgate 16A, 5836 Bergen   993 606 650 
 
 

5 STIFTELSE AV SELSKAPET, DATO OG UNDERTEGNING 

Når alle stifterne har undertegnet stiftelsesdokumentet, er selskapet stiftet. 
 
 
Bergen, 20. februar 2019 

- Signaturside følger -  



Signaturside for stiftelse av Bergen og Omland Farvannsforvaltning IKS 
 
 

 
____________________________ ____________________________ 
Askøy kommune   Austrheim kommune 
Navn:       Navn:   
 
 
 
____________________________ ____________________________ 
Bergen kommune   Fedje kommune 
Navn:       Navn:   
 
 
 
____________________________ ____________________________ 
Fjell kommune    Lindås kommune 
Navn:       Navn:   
 
 
 
____________________________ ____________________________ 
Meland kommune   Os kommune 
Navn:       Navn:   
 
 
 
_________________________  ____________________________ 
Radøy kommune   Sund kommune 
Navn:       Navn:   
 
 
 
____________________________  
Øygarden kommune 
Navn: 
 
 



 

BERGEN OG OMLAND HAVNEVESEN 

  

 

Til 
Deltakerkommunene 
         
 
Fra 
Bergen og omland havnevesen 

 

Notat 
Vår referanse: 2018/55065-4 

Saksbehandler: Eli Reigstad 

Telefon:    

E-post: Eli.Reigstad@bergenhavn.no 

Dato: 21. februar 2019 

  

   

 
Notat vedrørende stiftelse av nytt IKS - Forslag til endringer i 
selskapsavtale 

Det vises til stiftelsesmøte for Bergen og Omland Farvannsforvaltning IKS (BOF IKS) 
avholdt 20.02.19. Som følge av forslag om navneendring, samt endringer i selskapsavtalen 
vedrørende ansettelser og adgang til låneopptak, ble det besluttet å utsette stiftelsen av 
selskapet til endringene er behandlet i det enkelte kommunestyre. Nedenfor følger en 
redegjørelse for de foreslåtte endringene. Forslag til ny selskapsavtale, utarbeidet av 
Bergen kommune følger vedlagt. 
 
Det anbefales at deltakerkommunene fatter nye vedtak om delegasjon til BOF IKS, forslag 
til saksfremlegg er innatt til slutt i notatet. 
 
Bakgrunn 
Det ble ved «Intensjonsavtale om avvikling av Bergen og Omland havnevesen (BOH), og 
etablering av nytt regionalt havnesamarbeid» besluttet å omdanne BOH til aksjeselskap. 
Som følge av at offentlig myndighet etter Havne- og farvannsloven ikke kan delegeres til 
AS, ble det også besluttet å stifte et IKS for å ivareta disse oppgavene. Virksomheten i 
dagens BOH er to-delt ved at selskapet på den ene siden forvalter og drifter havnearealer 
og infrastruktur, samt yter tjenester til skipstrafikken. På den andre siden utøves offentlig 
myndighet etter Havne- og farvannsloven delegert fra deltakerkommunene. Det var lagt 
opp til at IKS-et ikke skulle ha egne ansatte, men kjøpe tjenester fra AS-et.  
 
Forvaltningsansvaret skal utøves til selvkost, og består kort oppsummert i ansvar for 
sikkerhet og fremkommelighet på sjø, herunder fjerning av gjenstander som er til fare eller 
hinder for ferdsel, merking, fartsgrenser, mm. Dette finansieres ved anløpsavgift. I tillegg 
behandles søknader om tiltak i sjø etter Havne- og farvannsloven, som finansieres ved 
saksbehandlingsgebyr.  
 
 
Beskrivelse av foreslåtte endringer 
 
Endring av selskapets navn 
Det foreslås å endre selskapets navn til Bergen og Omland Farvannsforvaltning IKS (BOF 
IKS). Dette for å skape et tydelig skille mellom Bergen og Omland havn AS, som skal drive 



havnevirksomheten, og IKS-et som skal ivareta forvaltningsoppgaver i 
deltakerkommunenes sjøarealer. 
 
Ansettelser 
Ettersom det opprettes to selvstendige selskaper vil det være behov for et tydelig skille 
mellom selskapene også i praksis. Det foreslås derfor at BOF IKS har noen egne ansatte som 
koordinerer oppgaver og rapporterer til selskapets styre. 
 
Aktiviteten i BOF IKS vil i stor grad være basert på lovpålagte oppgaver. De fleste søknader 
og forespørsler vil i første omgang bli gjenstand for en juridisk vurdering. Det anses derfor 
som hensiktsmessig at selskapet har egen juridisk kompetanse. Videre medfører 
forvaltningsoppgavene behov for offentlig arkiv- og saksbehandlingssystem, offentlig 
journal mm. Det foreslås derfor at BOF IKS også etablerer en egen arkiv- og 
sekretariatsfunksjon. I tillegg foreslås forvaltningsleder som får ansvar for planlegging, 
koordinering og rapportering til selskapets direktør som også er direktør i BOH AS. 
Det foreslås således at BOF IKS har tre ansatte i følgende stillinger: forvaltningsleder, 
juridisk rådgiver, samt arkivansvarlig/styresekretær. Oppgavene vil trolig ikke utgjøre tre 
fulle årsverk, og restkapasitet innen fagområdene kan selges til BOH AS. Juridisk bistand 
kan ytes ved anskaffelser, avtaleinngåelser, i tillegg til bistand i ulike juridiske spørsmål som 
i dag ivaretas internt i BOH. Videre kan IKS-et yte arkiv- og sekretariattjenester til BOH AS. 
 
Det foreslås også at noen driftsmidler, som båt, ROV, og noen fagsystemer overføres til 
BOF IKS. Dette fordi utstyret er nødvendig for ivaretakelse av de lovpålagte oppgavene. Det 
anses derfor som hensiktsmessig at eierkostnadene belastes dette selskapet direkte. 
Utstyret vil kunne leies ut til BOH AS etter behov. Tjenester som bemanning av båt, 
maritime og operative oppgaver kan kjøpes fra BOH AS som dimensjoneres med nødvendig 
antall årsverk til å ivareta disse oppgavene.  
 
Selskapets formål 
Selskapets formål fremgår av § 3, og foreslås omformulert til: «Selskapet skal på grunnlag 
av delegasjon fra deltakerkommunene ivareta og samordne de lovpålagte oppgavene, og 
utøve kommunenes myndighet etter havne- og farvannsloven og bestemmelser gitt i 
medhold av denne».  
 
Adgang til låneopptak 
Det følger av IKS-loven § 22 at Selskapet bare kan ta opp lån dersom dette er fastsatt i 
selskapsavtalen, avtalen skal inneholde tak for selskapets samlede låneopptak. Ettersom 
det legges opp til at selskapet eier egne driftsmidler, og etableres med en egenkapital på 
NOK 5 mill, vil det kunne oppstå behov for låneopptak til investeringer i nytt utstyr, eller til 
finansiering av større tiltak i sjø. Dette vil kunne nedbetales ved justering av anløpsavgiften.   
 
Det foreslås derfor at det inntas en ny bestemmelse om adgang til låneopptak i 
selskapsavtalen § 10. Budsjett og eventuelle låneopptak vil bli fremlagt for beslutning i 
selskapets styrende organer. Denne justeringen mellom selskapene endrer ikke det totale 
lånebehovet, men gir en riktigere fordeling mellom selskapene. Den totale økonomien blir 
uforandret 
 
 
 



Delegasjon av myndighet etter Havne- og farvannsloven 
 
Forslag til saksutredning 
Bergen og omland havnevesen utøver per i dag offentlig myndighet iht. Havne- og 
farvannsloven etter delegasjon fra kommunene. Det er ved «Intensjonsavtale om avvikling 
av Bergen og Omland havnevesen (BOH), og etablering av nytt regionalt havnesamarbeid 
av 17.06.2016», besluttet at dagens havnevirksomhet skal avvikles og overføres til Bergen 
og Omland havn AS, som skal ivareta havnedriften, mens Bergen og Omland 
Farvannsforvaltning IKS skal utføre lovpålagte oppgaver og utøve forvaltningsmyndighet 
etter loven. Bergen og Omland havn AS ble stiftet 4.11.16, og Bergen og omland 
Farvannsforvaltning IKS vil bli stiftet snarlig. 
 
Havne- og farvannsloven er to-delt ved at den på den ene siden retter seg direkte mot 
havneeier, og pålegger denne oppgaver og plikter, herunder terrorsikring, mottaksplikt 
mm. På den andre siden pålegges kommunen å sørge for sikkerhet og fremkommelighet i 
kommunens sjøarealer. Kommunen har også myndighet etter loven til å fatte vedtak, 
herunder gi tillatelse til å etablere tiltak i sjø, samt utarbeide forskrifter om orden, 
fartsbegrensning mm. Utøvelse av forvaltningsmyndighet og oppgaver finansieres ved 
saksbehandlingsgebyr og anløpsavgift.   
 
Kommunens myndighet må delegeres til BOF IKS for at selskapet skal ha den nødvendige 
hjemmel til å utføre disse oppgavene. Virksomheten skal etter planen overføres med 
virkning fra 01.05.2019, og delegasjonsvedtaket bør ha virkning fra samme dato. De daglige 
oppgavene ivaretas av selskapets administrasjon, budsjetter, forskrifter og saker av 
ekstraordinær karakter fremlegges for styret. Det er ikke behov for å tidsbegrense 
delegasjonsvedatekene ettersom delegert myndighet kan trekkes tilbake når som helst.  
 
 
Forslag til delegasjonsvedtak: 
I medhold av Havne- og farvannsloven av 17.04.2009 nr. 19, §10, delegeres herved 
______kommunes myndighet etter Havne- og farvannsloven og bestemmelser gitt i 
medhold av denne lov, til Bergen og Omland Farvannsforvaltning IKS, med virkning fra 
01.05.2019.  
 
 
 
Med hilsen 
BERGEN OG OMLAND HAVNEVESEN 
 
 
Johnny Breivik - leder 
Eli Reigstad - saksbehandler 
 
Dokumentet er godkjent elektronisk. 
 
 
 
 
  



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
025/19 Kommunestyret PS 04.04.2019 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Eirik Schütz 18/2812 

Klage over vedtak - saksnr. 009/19 - Ekspropriasjon Kvassnesvegen (gnr. 188, bnr. 78) VERT 
ETTERSENDT  

Saksopplysningar: 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
026/19 Kommunestyret PS 04.04.2019 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Tove Mette Arnø Fyllingen 19/329 

Melding/orientering til kommunestyret 04.04.2019 

Vedlegg: 
Uttale / fråsegn til NVE i samband med Miljødirektoratet sitt forslag til «Runde 3» den nasjonale 
rammeplan for vindkraft , 1. februar 2019Protokoll PSU 03.04.2019Protokoll fellesnemnda 
04.03.2019 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
Meldinga vert teke til orientering 

Saksopplysningar: 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 

Orienteringar: 

· Uttale til nasjonal rammeplan for vindkraft. Svar på miljødirektoratet sin uttale til
NVE – sjå vedlegg



Uttale / fråsegn til NVE i samband med Miljødirektoratet sitt forslag til «Runde 3» den nasjonale 

rammeplan for vindkraft , 1. februar 2019 

Lindås kommune har areal som vert berørt av «Nasjonal ramme for vindkraft på land». Vi viser til 

vedtak i kommunestyret 13. september 2018 om areala i kommunen vår.   

Lindås kommune støttar forslaget til Miljødirektoratet om at arealet som ligg aust for E39 i 

Romarheimsdalen er «klart uegnet» for vindkraft på land.  

Vi vil gjere NVE og Miljødirektoratet merksam på fjellområda som ligg vest for E39 i 

Romarheimsdalen: 

Vi meiner at dette arealet også er «klart uegnet» for framtidig vindkraftutbygging på land. I dette 

området er det både «nasjonale og vesentlige regionale interesser», jf. rundskriv T-2/16. I dette 

området er det også interesser som er av vesentleg tyding for kommunen sine innbyggjarar, og for 

natur- og kulturmiljø i kommunen. Kommunen har gjennom prosjektet kartlegging av 

friluftslivsområder etter M98/13 (2016) identifisert fleire viktige friluftslivsområder her: Stussdalen-

Kalvedalshytta («Svært viktig»), Austlendingen («Viktig») og Mulskollen og Hustadfjellet («Viktig»). I 

regional friluftslivskartlegging (2008) har desse fjellområda i Lindås kommune «stor verdi».  

I området vest for E39 i Romarheimsdalen går det eit samanhengande område med urørt preg frå 

Masfjorden over fjellområda og ned til Osterfjorden. Arealindikatoren for inngrepsfri natur viser eit 

areal på om lag 152,3 km2. Det er svært få slike områder med urørt preg i Hordaland som strekkjer 

seg frå fjord-til-fjell-til-fjord. Fjellområdet er delt mellom Masfjorden og Lindås kommune, og det er 

naturleg å leggje vekt på heilskapen i dette området. Det er eit nasjonalt mål å ta vare på slike 

naturområder med urørt preg. I regionale planar har fjellområda her status som «Sårbart høgfjell» 

med «stor verdi». I regionale plan for små vasskraftverk 2009-2021 er det lagt vekt på å ivareta dette 

naturområdet. Landskapet i fjellområda vest for E39 har òg «stor verdi» i regional samanheng.  

Det er knytt nasjonale interesser til naturen her. Eikefetvassdraget ligg sentralt i dette området og er 

del av Verneplan for vassdrag.  

Det er særs viktig at området vest for E39 i Romarheimsdalen vert forvalta heilskapleg, slik at 

interesser knytt til natur, landskap, friluftsliv og kulturmiljø kan bli tatt vare på for framtida. 

Lindås kommune ber NVE om å vektlegge dei lokale, regionale og nasjonale verdiane i fjellområda 

vest og aust for E39 i Romarheimsdalen, jf. vedlagt kart. Områda her er «klart ueigna» for framtidig 

vindkraftutbygging på land. Lindås kommune ber difor NVE om at desse verdifulle areala vert 

ekskludert i forslaget til «Nasjonal ramme for vindkraft på land».     

 



 

Figur 1 Fjellområda vest for E39 har lokale, regionale og nasjonale natur- og miljøverdiar. Området må forvaltast 
heilskapleg. Vi ber om at fjellområda vert definert som «klart ueigna» for framtidig vindkraftutbygging på land. Vi støttar 
også dei areala som Miljødirektoratet har definert som «klart ueigna» i fjellområda aust for E39 i Romarheimsdalen.   

 

  

 



VI BYGGJER ALVER KOMMUNE 

 

Møteprotokoll 

for 

Fellesnemnd partsamansett utval 
 

Møtedato: 04.03.2019 

Møtestad: Rådhuset Manger 

Møtetid: 09:00 - 11:00 

 

 

  
  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Øyvind Oddekalv Ordførar Meland Utvalsleiar 

Astrid Aarhus Byrknes Ordførar Lindås Nestleiar 

Jon Askeland Ordførar Radøy Medlem 

Liv Berit Haukås HTV Medlem 

Jarle Næss HTV Medlem 

Anita Dale HTV Medlem 

Torill Helland HVO Observatør 

Ørjan Raknes Forthun Programansvarleg Medlem 

  
Følgjande frå administrasjonen møtte: 
  
   

Sakliste 

Saknr Tittel 
        

004/19 Godkjenning av innkalling og saksliste 

005/19 Godkjenning av møteprotokoll 

006/19 Fråsegn til Fylkesmannen - økonomiplanar 

007/19 Økonomiplan 2020 – 23 - orientering 

008/19 Melding/orientering til PSU 04.03.2019 

  

  



004/19: Godkjenning av innkalling og saksliste 

Programansvarleg sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent 
 

 04.03.2019 Fellesnemnd partsamansett utval 

Ingen merknader, samrøystes. 
 

PSU - 004/19  VEDTAK: 
Innkalling og saksliste er godkjent 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

005/19: Godkjenning av møteprotokoll 

Programansvarleg sitt framlegg til vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent 

   

04.03.2019 Fellesnemnd partsamansett utval 
Ingen merknader, samrøystes. 
 

PSU - 005/19  VEDTAK: 
Møteprotokollen er godkjent 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

006/19: Fråsegn til Fylkesmannen - økonomiplanar  

Programansvarleg sitt framlegg til vedtak 
· Fellesnemnda meiner at kommunane sine investeringar i perioden fram til 2020 er i 

samsvar med dei avtalte målsetjingane for den nye kommunen 
· Fellesnemnda meiner at de vedtekne investeringane fram til 2020 er i samsvar med 

framtidige behov for tenester og at investeringane er på eit økonomisk forsvarleg nivå for 
den nye kommunen. 

   

04.03.2019 Fellesnemnd partsamansett utval 
PSU tek saka til orientering, samrøystes. 
 

PSU - 006/19  UTTALE: 
PSU tek saka til orientering. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

007/19: Økonomiplan 2020 – 23 - orientering 

Programansvarleg sitt framlegg til vedtak 
Gjennomgang - økonomiplan 2020-23 vert teke til orientering. 

   

04.03.2019 Fellesnemnd partsamansett utval 
PSU tek sak om økonomiplan 2020 – 23 til orientering, samrøystes. 
 

PSU - 007/19 UTTALE: 
PSU tek sak om økonomiplan 2020 – 23 til orientering 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 



008/19: Melding/orientering til PSU 04.03.2019 

Programansvarleg sitt framlegg til vedtak 
Meldinga vert teke til orientering. 

04.03.2019 Fellesnemnd partsamansett utval 
Melding/orientering: 

 Status prosjektportefølje 

 Vidare arbeid med lokalisering. 
 
Programansvarleg sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

PSU - 008/19  VEDTAK: 
Meldinga er teke til orientering. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 



VI BYGGJER ALVER KOMMUNE 

 

Møteprotokoll 

for 

Fellesnemnd 
 

Møtedato: 04.03.2019 

Møtestad: Rådhuset Manger 

Møtetid: 12:00 - 16:20 

 

Krav om utredning – FRP v/Øyvind Bratshaug - ligg som vedlegg til innkallinga og protokoll 

Nikolai Leganger sang Alver hymne i starten av møtet 

  
 

Frammøtte medlem Kommune Parti  Rolle 

Jon Askeland Radøy gjekk under 
hands.av sak 12/19 

SP Medlem 

Kirsti Gjetle Floen Radøy AP Medlem 

May Britt Vågenes Gjerde Radøy SP Medlem 

Jostein Borlaug Radøy AP Medlem 

Kenneth Taule Murberg Radøy tom sak 12/19 H Medlem 

Øyvind Oddekalv Meland AP Leiar 

Nils Marton Aadland Meland H Medlem 

Øyvind Bratshaug Meland FRP Medlem 

Sølvi Knudsen Meland SP Medlem 

Anne Grete Eide Meland AP Medlem 

Marit Samnøy Jøssang Meland KRF Medlem 

Astrid Aarhus Byrknes Lindås KRF Nestleiar 

Leif Hosøy Sleire Lindås KRF Medlem 

Asle Hetlebakke Lindås KRF Medlem 

Nina Bognøy Lindås AP Medlem 

Anna K.Valle Lindås SP Medlem 

Bjarte Vatnøy Lindås FRP Medlem 

Nina Stabell Øvreås Lindås FRP Medlem 

Karl Vågstøl Lindås H Medlem 

Sveinung Toft Lindås V Medlem 

 
Forfall meldt frå medlem: Kommune Parti Rolle 

Ståle Juvik Hauge Lindås AP Medlem 

 
Frammøtte varamedlemmer Kommune Parti Erstatter medlem 

Leidulv Brunborg Lindås AP Ståle Juvik Hauge 

Normann Sæbø Radøy sak 12/19 H Kenneth Murberg 

 
 
Følgjande frå administrasjonen møtte: 
Ingunn Gjærde-trainee, Jarle Landås-ass.programansvarleg, Kristin Nåmdal-leiar plan, Martin W  



Kullid-ass.programansvarleg, Silje Andvik Hoaas-kommunikasjonsleiar, Sondre Sognnes Haugen-
rådgjevar plan, Tanja Hoel-næringssjef, Tove Mette Arnø Fyllingen-sekretær, Ørjan Raknes 
Forthun-programansvarleg 
   

Sakliste 

Saknr Tittel 
        

008/19 Godkjenning av innkalling og saksliste 

009/19 Godkjenning av møteprotokoll 

010/19 Fråsegn til Fylkesmannen - økonomiplanar 

011/19 Økonomiplan 2020 – 23 - orientering 

012/19 Melding/orientering til fellesnemnda 04.03.2019 

  

008/19: Godkjenning av innkalling og saksliste 

Programansvarleg sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent 
 

04.03.2019 Fellesnemnd 
Ingen merknader, samrøystes. 
 

FN - 008/19  VEDTAK: 
Innkalling og saksliste er godkjent 

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

009/19: Godkjenning av møteprotokoll 

Programansvarleg sitt framlegg til vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent 

   

04.03.2019 Fellesnemnd 
Mangler framlegg i sak frå Ø.Bratshaug og svar frå Ø.Oddekalv på interpellasjon. 
Protokollen skal rettast opp og handsamast på nytt i neste møte.  
 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 

FN - 009/19  VEDTAK 
Protokollen skal rettast opp og handsamast på nytt i neste møte.  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

010/19: Fråsegn til Fylkesmannen - økonomiplanar  

Programansvarleg sitt framlegg til vedtak 
· Fellesnemnda meiner at kommunane sine investeringar i perioden fram til 2020 er i 

samsvar med dei avtalte målsetjingane for den nye kommunen 
· Fellesnemnda meiner at de vedtekne investeringane fram til 2020 er i samsvar med 

framtidige behov for tenester og at investeringane er på eit økonomisk forsvarleg nivå for 
den nye kommunen. 

   



   

04.03.2019 Fellesnemnd partsamansett utval 
PSU tek saka til orientering, samrøystes. 
 

PSU - 006/19  UTTALE: 
PSU tek saka til orientering. 

 

04.03.2019 Fellesnemnd 
Programansvarleg sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

FN - 010/19  VEDTAK: 
· Fellesnemnda meiner at kommunane sine investeringar i perioden fram til 2020 er i samsvar 

med dei avtalte målsetjingane for den nye kommunen 

· Fellesnemnda meiner at de vedtekne investeringane fram til 2020 er i samsvar med 

framtidige behov for tenester og at investeringane er på eit økonomisk forsvarleg nivå for 

den nye kommunen. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

011/19: Økonomiplan 2020 – 23 - orientering 

Programansvarleg sitt framlegg til vedtak 
Gjennomgang - økonomiplan 2020-23 vert teke til orientering. 

   

04.03.2019 Fellesnemnd partsamansett utval 
PSU tek sak om økonomiplan 2020 – 23 til orientering, samrøystes. 
 

PSU - 007/19  UTTALE: 
PSU tek sak om økonomiplan 2020 – 23 til orientering 

 

04.03.2019 Fellesnemnd 
Orientering ved programansvarleg Ørjan Raknes Forthun. 
Programansvarleg sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

FN - 011/19  VEDTAK: 
Gjennomgang - økonomiplan 2020-23 er teke til orientering. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

012/19: Melding/orientering til fellesnemnda 04.03.2019 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
Meldinga vert teke til orientering. 

04.03.2019 Fellesnemnd 
Meldingar/orienteringar i møtet: 
·Orientering om tillitsvaldarbeidet ved Jarle Næss 
·Planarbeid mot Alver kommune – utfordingsnotat ved Kristin Nåmdal 
·Status prosjektportefølje ved  programansvarleg Ørjan Raknes Forthun 
·Vidare arbeid med lokalisering ved programansvarleg Ørjan Raknes Forthun 
 
Status følgjande politiske prosjekt/prosjekt med politisk styring: 
·Identitet, symbol og felles kultur ved Nils Marton Aadland 
·Politisk styringsstruktur og lokaldemokrati ved Kenneth Taule Murberg og Leif Hosøy Sleire 



·Næring ved  Tanja Hoel og Sondre Haugen 
 
Programansvarleg sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

FN - 012/19  VEDTAK: 
Meldinga er teke til orientering. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Krav om utredning – FRP v/Øyvind Bratshaug  
 
Ønske om å utrede lokalisering og tjenestetilbud i Alver kommune.  
Med bakgrunn i intensjonsavtalen og med ny kunnskap er det ønskelig med en avklaring av hva som 
skal tilbys og hvor dette er tenkt.  
Fellesnemda ber Prosjektleder om å komme med forslag for diskusjon.  
Her inngår økonomi, kvalitet og tjenesteinnhold.  
Saken leges frem for fellesnemda raskest mulig. 
 
Svar på krav om tinging av utgreiing frå FrP ved Øyvind Bratshaug ved Øyvind Oddekalv –leiar i 

fellesnemnda 

Representanten Bratshaug fremjar ei tinging av utgreiing gjeldande «lokalisering og tjenestetilbud i 

Alver kommune». Dette blir grunngjeve med «bakgrunn i intensjonsavtalen og med ny kunnskap». 

Slik leiar i fellesnemnda forstår det er det ønskjeleg at med ei «avklaring av hva som skal tilbys og 

hvor dette er tenkt». Og endeleg skal «prosjektleder … komme med forslag for diskusjon. Her inngår 

økonomi, kvalitet og tjenesteinnhold». 

Eg vil først vise til orienteringa som programansvarleg hadde før i dag, der det vart gjort greie for det 

vidare arbeidet med lokalisering. Eg tolkar tinginga av utgreiing som først og fremst eit ønskje om å 

få diskutere lokalisering. Vidare tenkjer eg at det Alver kommune skal tilby sine innbyggjarar i 

utgangspunktet er det dei tre kommunane tilbyr sine innbyggjarar i dag. Dette er og gjenstand for dei 

mange organisasjonsprosjekta som pågår denne våren, arbeidet med desse vil fellesnemnda bli 

informert om som ein del av den løpande orienteringa som fellesnemnda får frå programansvarleg.  

Når det kjem til økonomi vil vere ein del av det arbeidet fellesnemnda skal gjere med å førebu 

vedtaka som kommunestyret i Alver kommune skal gjere gjeldande budsjett og økonomiplan i 

desember. Eg oppfattar nesten det representanten Bratshaug ber om er å få heile det store arbeidet 

med bygginga av Alver kommune «konsentrert» til ei enkel sak i fellesnemnda. Dette tenkjer eg er 

vanskeleg, nærast uråd. Eg ber om at fellesnemnda i utgangspunktet avviser kravet om utgreiing med 

bakgrunnen, men vil høyre på debatten.  

 
Krav om utgreiing vart trekt, fellesnemnda vert orientert av programansvarleg i møta framøver. 
 





Fellesnemnda  
04.03.19 



Prosjektstatus 
pr. sektor 



Helse og omsorg 

Organisasjonsprosjekt K P G A

Sjukeheim Avd.leiarar innplassert.

Heimeteneste Avklare støttefunksjonar.

Tenester til utviklingshemma Etablere nye avdelingar. 

Psykisk helse og rus Behov for avklaringar opp mot andre prosjekt

Helse

NAV

Prosjektleiar tiltrer stillinga 4.mars. Oppstart av 

prosjektet i mars

Forvaltningsmodell

Fagutvikling/stab/støtte

Startar opp før sommaren. Avventar leveransar frå 

dei andre organisasjonsprosjekta i sektoren

DigiAlver

Anbod Elektronisk pasientjournal (EPJ) x

Gjennomgang av tilbod febr./mars. Avgjerd i veke 

12. Endeleg 12.april inkl. klagefrist. Nytt prosjekt 

etableres for gjennomføring 

Acos sosial - konsolidering

Visma Ressursstyring - konsolidering

Infodoc EPJ - konsolidering

SamPro - konsolidering

Gjennomført

Starta opp

Ikkje starta opp

K Konsept

P Planlegging

G Gjennomføring (h 19)

A Avslutning (h 19/v 20)



Oppvekst 

Gjennomført

Starta opp

Ikkje starta opp

K Konsept

P Planlegging

G Gjennomføring (h 19)

A Avslutning (h 19/v 20)

Organisasjonsprosjekt K P G A

Jordmor- og helsestasjonstenesta Klar for innplassering fagleiarar.                                            

Startar opp med kartlegging av arbeidsprosessar

Avklaring opp mot andre prosjekt

Barnevern Felles kontor i drift, ferdig med rutinar og IK

PPT Klar for innplassering fagleiarar.                                            

Held på med kartlegging av arbeidsprosessar.

Avklaring opp mot andre prosjekt

Barnehage Klar for innplassering fagleiar spes.ped.

Startar opp med kartlegging av arbeidsprosessar

Avklaring opp mot andre prosjekt

Skule Kartlegging av arbeidsprosessar.

Avklaring opp mot andre prosjekt.

Fagutvikling/stab/støtte Organisasjonskart til drøfting i mars

DigiAlver
Konsolidering Visma-system Visma FF/VO: Kartlegging av flytteprosess i gang, 

VFS og VFPPT over i planleggingsfase i mars

Konsolidering Feide IKTNH styrer dette

Konsolidering Conexus Engage

Fagprosjekt
Digitalisering av grunnskulen



Teknisk forvaltning og drift 

Gjennomført

Starta opp

Ikkje starta opp

K Konsept

P Planlegging

G Gjennomføring (h 19)

A Avslutning (h 19/v 20)

Organisasjonsprosjekt K P G A

Arealforvaltning

Eigedomsforvaltning

Drift og vedlikehald

Fagutvikling/stab/støtte

Felles landbrukskontor

DigiAlver
Kartløysingar: Delte løysingar Det er inngått avtalar med Norkart, Norconsult og Powel. Avinet 

held fram som før.

KomTek: Avgifter og gebyr Inngått avtale med Norkart. Laga ein plan for samordning i høve til 

NGIR og feiarvesenet.

Driftsovervaking VA: Citect Gjennomføringsfasen er under planlegging. 

Portal - vaktmestertenester: Gjennomføringsfasen er under planlegging. 

Portal - booking av lokale og anlegg for 

lag og organisasjonar: Aktiv kommune

Samarbeidsprosjekt mellom fleire kommunar m.a. i Hordland og 

Rogaland. Gjennomføringsfasen er under planlegging. Registrering 

av aktuelle bygg og anlegg i gang.

Driftssystem veg: Adaptiv veg Samarbeidsprosjekt mellom fleire kommunar i SørNorge og 

leverandøren  Avinet. Kartlegging og innregisterering av data er 

under planlegging. Ein testversjon er snart klar.

Tenesteleiargruppa ved teknisk forvaltning og drift skal behandle 

organisasjonsprosjekta samla i møte 2. april, før vidaresending til 

administrativ styringsgruppe. 



Teknisk forvaltning og drift 

Gjennomført

Starta opp

Ikkje starta opp

K Konsept

P Planlegging

G Gjennomføring (h 19)

A Avslutning (h 19/v 20)

Fagprosjekt K P G A

Felles matrikkel Ny gårdsnr serie, gatekodar, vegnr og krinsar er på plass. 

Kommunane kvalitetssikrer og feilretter evt mangelfulle data i 

eigen kommune. Nokre endringar gjenstår, er under arbeid. 

Kartverket står for sjølve omlegginga ved årsskiftet.

Forskrift VA-avgifter m/utrekning av 

avgiftsgrunnlag (prosessarbeid, ikkje 

prosjekt i portalen)

Kommunane samarbeider om utarbeiding av forslag til ny forskrift 

for Alver, oppdatert i tråd med gjeldande lovverk. Deretter skal det 

gjerast ein jobb med å stille opp grunnlaget for utrekning av 

avgiftsnivået, innafor regelverket som gjeld for sjølvkost. Her må vi 

ha ekstern konsulenthjelp. Saka blir presentert for fellesnemnda i 

første omgang, for behandling i Alver kommunestyre i desember.

Gebyrregulativ plan, byggesak, 

oppmåling, feiing, slam, konsesjon mm 

(prosessarbeid, ikkje prosjekt i 

portalen)

Utrekning av gebyr skal følgje regelverket for sjølvkost. Arbeidet 

startar for fullt når organisasjonsprosjekta er på plass. Felles mal 

eksisterer frå før.

Kritiske avtalar (prosessarbeid, ikkje 

prosjekt i portalen)

Anbodsarbeid knytt til avtalar som går ut i 2019, der vi må ha nye 

avtalar som gjeld frå 2020. Arbeidet med å sortere ut kritiske 

avtaleområde, definere standardar og spesifisere krava er starta. 

T.d. vinterdrift av vegar.



Samfunnsutvikling 

Gjennomført

Starta opp

Ikkje starta opp

K Konsept

P Planlegging

G Gjennomføring (h 19)

A Avslutning (h 19/v 20)

Organisasjonsprosjekt K P G A

Kultur Held på med rekruttering av avdelingsleiarar.

Planlegging av felles opptak til kulturskulen

Plan og analyse Lander organisasjonskart i mars.

Næring og utvikling M Leiar for næring og utvikling starta i februar.

Politisk sekretariat M Mandat for konseptfasen er vedtatt.

Nordhordland brann og redning Plassering i Alver blir avklart i løpet av 2019

Samfunnstryggleik og beredskap To personar er innplassert som rådgjevarar

DigiAlver
Speedadmin - kulturskule Mandatet for prosjektet er vedtatt.

Bibliotek Del organisasjonsprosjekt bibliotek

GAT Avklaring på GAT i løpet av mars. (NBR)

UMS Avklaring - fagprosjektet for samf.t og bered.

Fagprosjekt
Næringsutvikling i Alver kommune M G M Har venta på at ny næringssjef er på plass.  

Utarbeidd ein ny framdriftsplan.

Samfunnstryggleik og beredskap M G M I sluttfasen på overordna ROS. 

I mars/april startar arbeidet med KKL-plan. 

Planarbeid mot Alver kommune M G M Oversikt over gjeldande planar.

Utfordringsnotat - grunnlag for planstrategi.

Gebyrregulativ Alver kommune Samordne alle gebyr- og betalingssatsar

Val 2019 M G M Prosjektet planlegg val 2019

Anleggsstrategi Alver Ein samla prioritering av anlegg



HR og utvikling 

Gjennomført

Starta opp

Ikkje starta opp

K Konsept

P Planlegging

G Gjennomføring (h 19)

A Avslutning (h 19/v 20)

Organisasjonsprosjekt K P G A

HR & utvikling (konseptf. personal) Plassering av personalfunksjon.

HR & utvikling (konseptfase II) Avklart organisasjonskart. 

4 organisasjonsprosjekt i planleggingsfasen.

HR (personal) Klart for innplassering av leiar.

Dokumentsenter/kundesenter Leiar avklart.

Utvikling/stab/prosjekt Inneheld stillingar som rapporterar til kom.sj.

DigiAlver
Acos Websak Prosjektet er rute etter avtalt framdriftsplan.

Intranett (inkl. Office365) Godkjent mandat og klar til oppstart.

Telefoni Arbeider med mandat og prosjektgruppe

Fagprosjekt
Organisering av verneteneste Pågår arbeid med mandat.

Kundesenter Arbeider med mandat.

Kartlegging av personalreglement Kartlagt personalreglement.

Prosjekt med politisk styring
Arbeidsgiverpolitikk Framlegg til arbeidsgjevarpolitikk straks klart.



Økonomi 

Gjennomført

Starta opp

Ikkje starta opp

K Konsept

P Planlegging

G Gjennomføring (h 19)

A Avslutning (h 19/v 20)

Organisasjonsprosjekt K P G A

Sektor økonomi

Delprosjekt oppgåver i gresenitt 

personal, lønn og leiarar

Flyt i arbeidsprosessar - frigi tid til leiing 

Delprosjekt inkasso Kartlegge mulighet og konsekvens - intern innkasso.

Fagutvikling/stab/støtte Oppgåvefordelinga vert først påbegynt haust 2019.

DigiAlver
Visma Enterprise Avventer datoer fra Visma før vi kan vedta prosjektforslag. 

Database er opprettet. 

Neste milepæl er organisasjonsstrukturen.

Prosjekt med politisk styringsgruppe
Øk. politikk og handlingsreglar Førebels utkast i fellesnemnda i april/ mai



Lokalisering 
Utgangspunkt før arbeidet startar 



Lokalisering Helse og omsorg 

Som i dag:  

• Sjukeheimar   

• Heimetenesta 

• Tenester for funksjonshemma 

 

Helsehus/som i dag: 

• Psykisk helse og rus 

• Legekontor 

• Fysio/ergoterapi 

 

 

Helsehus:  

• Legevakt/ØHD  

 

Rådhus/anna kontorlokale: 

• NAV 

• Forvaltningskontor 

 

Rådhus Knarvik: 

• Leiing og stabsavdeling 

 

 



Oppvekst 

Som i dag:  

• Skular   

• Barnehagar 

 

Helsehus/som i dag: 

• Helsestasjon 

 

 

Helsehus:  

• PPT 

• Barnevern   

 

Rådhus Knarvik: 

• Leiing og stabsavdeling 

 

 



Teknisk /samfunnsutvikling/HR/Økonomi 

Som i dag:  

• Kulturskule 

• Bibliotek 

• Driftsavdelingar teknisk 

 

Rådhus/anna kontorlokale: 

• Kontorfunksjonar teknisk f/d  

• Samfunnsutvikling utanom 

kulturskule og bibliotek. 

• HR og utvikling 

• Økonomi 

 

Rådhus Knarvik: 

• Rådmann med dei mest 

sentrale funksjonane.  
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